
 

BATZAR OROKORRA  JUNTA GENERAL 

EZOHIKO SAIOA  SESIÓN EXTRAORDINARIA 

   

2022ko apirilaren 27an, arratsaldeko 16:00etan, Eibarren 

bildu dira, Debabarrena Eskualdeko Mankomunitatearen 

egoitzako bilera-aretoan, ezohiko ekitaldian. Hori horrela, 

bada, Batzar Orokorra egitatez eta eskubidez osatzen 

duten 17 kideetatik 13 bertaratu dira guztira. 

 En el salón de sesiones de la sede de la 

Mancomunidad Comarcal de Debabarrena, en la 

ciudad de Eibar, siendo las 16:00 del día 27 de abril 

de 2022, se reúnen, en sesión extraordinaria, un total 

de 13 de los/as 17 miembros, que, de hecho y de 

derecho, integran la Junta General. 

   

Batzar Orokorra Presidenteak aurrez egindako deialdiari 

erantzunez bildu da, aurrez aurre eta salbuespen gisa 

modu telematikoan, udal baten ordezkari batek aurrez 

aurreko bileran parte hartzeko ezintasuna justifikatu 

duelako; jardunbide hau aho batez onartu dute bileran parte 

hartu duten batzordekide guztiek. 

 La Junta General se celebra previa convocatoria 

realizada por el Presidente, de forma presencial y 

excepcionalmente, de forma telemática, ante la 

imposibilidad justificada de una representante de un 

ayuntamiento, de asistir presencialmente, resultando 

aprobada esta forma de proceder, mediante el 

asentimiento general de todos los miembros de la 

Junta participantes en la sesión. 

   

Hauxe da deialdian jasotako gai-zerrena:  El orden del día de la convocatoria es el siguiente: 

   

1. 2022ko martxoaren 30eko bilkuraren aktaren zirriborroa 

irakurtzea eta, bidezko bada, onartzea. 

 1. Lectura y aprobación, si procede, del borrador del acta de 

la sesión de fecha 30 de marzo de 2022. 

2. Eibar-Elgeta errepideko 2. km-ko lurrean inausketa-deposituak 

jartzeko jarraibideak. Egindako hobekuntzak. Zabalkundea 

onartzea, hala badagokio. 

 2. Instrucciones de uso para el depósito de poda en terreno 

de carretera Eibar-Elgeta, km. 2. Mejoras realizadas. 

Aprobación, si procede, de su difusión. 

3. Egoki iritziz gero, K.Z. zerbitzuan ekipoak hobetzeari eta 

indartzeari buruzko proposamena onartzea, egindako txosten 

teknikoak ikusita: 

 3. Aprobación, si procede, de la propuesta sobre mejoras y 

refuerzo de equipos en el servicio L.V. que se considere 

procedente, a la vista de los informes técnicos emitidos: 

3.1. Hidrolinpiadora-zerbitzuari buruz:  3.1. Sobre el servicio de hidrolimpiadora: 

1. proposamena: zerbitzua udalerriari atxikitako langileen 

kontura ematea, ahal den guztietan edo errefortzuekin, 

ahal ez bada. 

 Propuesta 1: Su prestación con cargo a personal 

adscrito al municipio, en aquellos que sea posible o 

con refuerzos, si no es posible. 

2. proposamena: teknikoki jakinarazitakoarekin bat 

etorriz, errefortzua hidrolinpiadorearen gidari batekin 

zabaltzea erabakitzea. 

 Propuesta 2: De conformidad con lo informado 

técnicamente, acordar la ampliación del refuerzo 

con un Conductor de la hidrolimpiadora. 

3.2. Ureztatzeko zerbitzuari buruz: urtean sei hilabetez 

ureztatzeko zerbitzuaren proposamena onartzea. 

 3.2. Sobre el servicio de riego: Aprobación de la 

propuesta de servicio de riego durante seis meses al 

año. 

4. Hala badagokio, langileen gastu handiagoei aurre egiteko 

aurrekontu-aldaketa onartzea, kreditu gehigarrien bidez, 

honako hauen ondorioz: 

 4. Aprobación, si procede, de la modificación presupuestaria, 

mediante créditos adicionales, para atender mayores 

gastos de personal, derivados de: 

 Hidrolinpiadore-gidaria (aurreko puntuan adierazitakoaren 

arabera). 

  Un Conductor de hidrolimpiadora (si se acordase. 

según figura en el punto anterior). 

 Ureztatzeko gidari bat, sei hilabete (aurreko puntuan 

adierazitakoaren arabera adostuz gero). 

  Un Conductor de riego, seis meses (si se acordase, 

según figura en el punto anterior). 

 Lanaldi partzialeko zaindaria, Garbigune.   Vigilante a tiempo parcial Garbigune. 

 Ordezkapenetako langileen gastua handitzea.   Ampliación del gasto de personal de sustituciones. 

 Beste gastu batzuk: obra-hondakinak kudeatzeko 

kontratua aldatzea. 

  Otros gastos: modificación del contrato de gestión de 

escombros. 

5. Dokumentazioa gordetzeko betebeharrei buruzko erabaki-  5. Propuesta de acuerdo en relación con las obligaciones de 



 

proposamena. Onartzea, hala badagokio. guarda de documentación. Aprobación, si procede. 

6. Lurpeko edukiontziak hornitzeko eta instalatzeko kontratuaren 

epea luzatzeari buruzko Lehendakaritzaren ebazpenaren berri 

ematea. 

 6. Dación de cuenta de la Resolución de Presidencia, de 

ampliación del plazo del contrato de suministro e 

instalación de contenedores soterrados. 

7. Zerbitzu-kontratua eta geosintetikoen kontrola aldatzeko 

proposamena. Txosten teknikoa. Onartzea, hala badagokio. 

Interesdunari entzutea 3 egun balioduneko epean, ebazpena 

eman aurretik. 

 7. Propuesta de modificado el contrato de servicios y control 

de geosintéticos. Informe técnico. Aprobación, si procede. 

Audiencia al interesado por plazo de 3 días hábiles, previa 

a la resolución. 

8. Presidentearen erabakiak. Erabaki horiek laburtzen dituen 

zerrendaren berri ematea. 

 8. Resoluciones de Presidencia. Dación de cuenta del 

listado resumen de las mismas. 

   

Batzar Orokorra osatzen duten udalen ordezkarien 

bertaratuen zerrenda osatzen da. Bertaratu dira: 

 Se forma lista de asistentes de los/as representantes 

de los ayuntamientos, que forman parte de la Junta 

General. Asisten: 

   

PRESIDENTEA  PRESIDENTE 

Iosu Arraiz Aramburu (Elgoibar).  Iosu Arraiz Aramburu (Elgoibar). 

PRESIDENTEORDEA  VICEPRESIDENTA 

Rosa Mª Cid Seara (Ermua), modu telematikoan.  Rosa Mª Cid Seara (Ermua), de forma telemática. 

KIDEAK  VOCALES 

Pedro Escribano Ruiz de la Torre (Eibar).  Pedro Escribano Ruiz de la Torre (Eibar). 

Alberto Albistegui Zamacola (Eibar).  Alberto Albistegui Zamacola (Eibar). 

Josu Mendicute Rodríguez (Eibar).  Josu Mendicute Rodríguez (Eibar). 

Beatriz Gamiz Mata (Ermua).  Beatriz Gamiz Mata (Ermua). 

Jol Gisasola Garai (Ermua).  Jol Gisasola Garai (Ermua). 

Iñigo Loyola Garate (Elgoibar).  Iñigo Loyola Garate (Elgoibar). 

Antxoka Elorza Altuna (Deba).  Antxoka Elorza Altuna (Deba). 

Garoa Arizmendi Urkiza (Mutriku).  Garoa Arizmendi Urkiza (Mutriku). 

Ruben Andonegi Belaustegi (Mutriku).  Ruben Andonegi Belaustegi (Mutriku). 

Iñaki Arregi Uria (Mendaro).  Iñaki Arregi Uria (Mendaro). 

Abel Olaizola Alberdi (Soraluze).  Abel Olaizola Alberdi (Soraluze). 

   

IDAZKARIA  SECRETARIA 

Raquel Olaizola Cortina.  Raquel Olaizola Cortina. 

   

Era berean, bilkuran izan da, bertara deiturik, Asier Lekube 

Arbaiza, BADESA, SAUko Gerentea berau. 

 Asiste, asimismo, convocado a la sesión, Asier Lekube 

Arbaiza, Gerente de BADESA, SAU. 

   

Aldiz, ekitaldian ez dira izan, aurrez jakinarazita, honako 

jaun-andereak: 

 No asisten al acto los/as siguientes señores/as, 

quienes excusan su asistencia: 

   

KIDEAK  VOCALES 

Ana Telleria Echeverria (Eibar).  Ana Telleria Echeverria (Eibar). 

Ariana Nogales Babarro (Elgoibar).  Ariana Nogales Babarro (Elgoibar). 

Gilen García Boyra (Deba).  Gilen García Boyra (Deba). 

Igor Agirre Barrientos (Mallabia).  Igor Agirre Barrientos (Mallabia). 

   

Bilera lehen deialdian egiteko beharrezko bertaratze-

quoruma eman denez, presidente jaunak bilkurari hasiera 

 Dándose el quórum de asistencia exigible para su 

celebración en primera convocatoria, se abre la sesión 



 

eman, eta gai zerrendako gaiak aztertzeari ekin zaio. por la Presidencia pasando a examinarse los asuntos 

incluidos en el orden del día. 

   

Hala ere, Albistegui Zamacola jaunak, Eibarko Udalaren 

ordezkariak, "GALDERAK ETA ERANTZUNAK" puntua 

gehitzeko eskatu dio Presidenteari, eguneko gai-zerrendan 

gai bat gehitu ahal izateko. 

 No obstante lo anterior, el Sr. Albistegui Zamacola, 

representante del ayuntamiento de Eibar, solicita al 

Presidente que se incorpore un punto de “RUEGOS Y 

PREGUNTAS”, para poder incluir un asunto adicional 

al orden del día. 

   

Presidenteak erantzun du ez dela sartu "galderak ETA 

ERANTZUNAK" puntua, ezohiko bilkura delako, baina gai 

gehigarriak jorratzea onartu du, hori justifikatzen duten 

aparteko inguruabarrak badaude. Horregatik, Albistegui 

jaunak proposatutakoaz hitz egin ahal izango da saioaren 

amaieran. 

 El Presidente responde que no se ha incluido el punto 

de “RUEGOS Y PREGUNTAS”, porque es una sesión 

extraordinaria, pero admite que se traten cuestiones 

adicionales, si concurren circunstancias 

extraordinarias que lo justifiquen. Se podrá, por ello, 

comentar, al final de la sesión, la propuesta que el Sr. 

Albistegui considere proponer. 

   

   

LEHENGO GAIA. 2022ko MARTXOAREN 30eko 

BILEREN AKTEN ZIRRIBORROA IRAKURTZEA ETA, 

HALA BADAGOKIO, ONARTZEA 

 PUNTO PRIMERO. LECTURA Y APROBACIÓN, SI 

PROCEDE, DEL BORRADOR DEL ACTA DE LA 

SESIÓN DE FECHA 30 DE MARZO DE 2022 

   

2022ko martxoaren 30eko batzarren akten zirriborroa, 

bertaratuei galdetu zaie ea alegazioren bat egitea 

komenigarri ikusten ote duten. 

 Se somete a votación el borrador del acta de la sesión 

de fecha 30 de marzo de 2022, y se pregunta a los/as 

señores/as asistentes si tienen que formular alguna 

alegación. 

   

Ez da ezein eragozpen aurkeztu eta aipatu bilkuran izan 

ziren Batzar Nagusiko kide guztien adostasunarekin eta 

baiezko orokor bidez, honako ERABAKI hau hartu da. 

 No se presenta objeción alguna y con la conformidad 

de los/as miembros de la Junta General que asistieron 

a la mencionada sesión, por asentimiento general, se 

adopta el siguiente ACUERDO. 

   

2022ko martxoaren 30eko aurreko bilkuren akten 

zirriborroa onartzea, eta, hori betez, zirriborroa akta 

bihurtzea. 

 Aprobar el borrador del acta de la sesión de fecha 30 

de marzo de 2022, y en su virtud proceder a elevarlo a 

acta. 

   

   

BIGARREN GAIA. EIBAR-ELGETA ERREPIDEKO 2. KM-

KO LURREAN INAUSKETA-DEPOSITUAK JARTZEKO 

JARRAIBIDEAK. EGINDAKO HOBEKUNTZAK. 

ZABALKUNDEA ONARTZEA, HALA BADAGOKIO 

 PUNTO SEGUNDO. INSTRUCCIONES DE USO 

PARA EL DEPÓSITO DE PODA EN TERRENO DE 

CARRETERA EIBAR-ELGETA, KM. 2. MEJORAS 

REALIZADAS. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE SU 

DIFUSIÓN 

   

Eibar-Elgeta errepideko 2. km-ko lurrean inausketa 

hondakinak uzteko jarraibideen berri eman da; jarraibideak 

Zerbitzu Sailak eman ditu, jarraian transkribatuko dira eta 

bilkurara bertaratu diren Batzar Orokorreko kideek aho 

batez onartu dituzte. 

 Se da cuenta de las siguientes instrucciones de uso del 

depósito de poda en terreno de Carretera Eibar – 

Elgeta, km. 2, que se ha emitido desde el Departamento 

de Servicios, que se transcribe a continuación y que se 

aprueba por la unanimidad de miembros de la Junta 



 

General asistentes al acto. 

   

1. INAUSKETA HONDAKINAK UZTEKO ORDUTEGIA  1. HORARIO DEPÓSITO DE PODA 

Inausketa hondakinak uzteko ordutegia honako hau da:  El horario para depositar poda es el que sigue a 

continuación: 

Astelehenetik ostiralera: 08:00etatik 13:00etara.  De lunes a viernes: 08:00 a 13:00 horas. 

(*) Ordutegi horretatik kanpo inausketa hondakinik ez da 

onartuko, ezta jasoko ere. 

 (*) Fuera de ese horario no se admitirá ni se recibirá 

poda alguna. 

   

2. HONDAKIN MOTA ONARGARRIAK  2. TIPOLOGÍA ADMITIDA 

Inausketa hondakinak ez dira onartuko, tartean 20 

zentimetrotik gorako diametroa duten eta 3 metro 

baino luzeagoak diren adarrak badaude; 

Mankomunitateak kargari uko egin ahalko dio, kargak 

lehenago aipatutako ezaugarriak baditu. 

 No se admitirán restos de poda que contengan 

ramas con un diámetro superior a 20 centímetros 

y una longitud superior a 3 metros, pudiendo la 

Mancomunidad rechazar la carga si ésta presenta 

las características anteriormente indicadas. 

   

3. INAUSKETA HONDAKINAK ENTREGATZEKO 

AURREABISUA 

 3. PREAVISO PARA ENTREGA DE PODA 

Antolaketa arrazoiak direla medio, inausketa 

hondakinak instalazioetan entregatzeko asmoa 

jakinarazi beharko da, gutxienez 24 ordu baino 

lehenago; bestela, ezin izango da deskargatu. 

Abisatzeko, ondoko telefono zenbakira deitu beharko 

da, aipatutako ordutegian: 

 Por motivos de organización, la entrega de poda en 

las instalaciones ha de ser notificada con al menos 

24 horas de antelación, de lo contrario no se podrá 

realizar la descarga. Para ello, se llamará al 

siguiente número de teléfono y en el siguiente 

horario: 

Astelehenetik ostiralera: 09:00etatik 13:00etara.  De lunes a viernes: 09:00 a 13:00 horas. 

Harremanetarako telefonoa: 943/70.07.99.  Teléfono de contacto: 943/70.07.99. 

   

4. INAUSKETA HONDAKINAK DESKARGATZEA  4. DESCARGA DE PODA 

Inausketa hondakinak deskargatzeko prozesuan, 

Mankomunitateko langileen jarraibide guztiak bete 

beharko dira eta beharrezkoak diren maniobra guztiak 

egin beharko dira hondakinak sarreratik ahalik eta 

urrunen uzteko eta zelaigunearen hondoraino 

eramateko. 

 En el proceso de descarga de la poda, se han de 

seguir todas las instrucciones del personal de la 

Mancomunidad y será necesario realizar cuantas 

operaciones se requieran para que la poda 

depositada quede lo más alejada de la entrada, y 

sea llevada al fondo de la explanada. 

   

Mankomunitatearen gardentasun atalean argitaratzea eta 

informazio kartel baten bidez “in situ” adieraztea erabaki da 

 Se acuerda su publicación en transparencia de la 

Mancomunidad, y que se anuncie “in situ”, mediante un 

cartel informativo. 

   

   

HIRUGARREN GAIA. EGOKI IRITZIZ GERO, K.Z. 

ZERBITZUAN EKIPOAK HOBETZEARI ETA 

INDARTZEARI BURUZKO PROPOSAMENA ONARTZEA, 

EGINDAKO TXOSTEN TEKNIKOAK IKUSITA 

 PUNTO TERCERO. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE 

LA PROPUESTA SOBRE MEJORAS Y REFUERZO 

DE EQUIPOS EN EL SERVICIO L.V. QUE SE 

CONSIDERE PROCEDENTE, A LA VISTA DE LOS 

INFORMES TÉCNICOS EMITIDOS 

3.1. HIDROLINPIADORA-ZERBITZUARI BURUZ:  3.1. SOBRE EL SERVICIO DE HIDROLIMPIADORA: 

1. PROPOSAMENA: ZERBITZUA UDALERRIARI 

ATXIKITAKO LANGILEEN KONTURA EMATEA, 

 PROPUESTA 1: SU PRESTACIÓN CON 

CARGO A PERSONAL ADSCRITO AL 



 

AHAL DEN GUZTIETAN EDO ERREFORTZUEKIN, 

AHAL EZ BADA 

MUNICIPIO, EN AQUELLOS QUE SEA 

POSIBLE O CON REFUERZOS, SI NO ES 

POSIBLE 

2. PROPOSAMENA: TEKNIKOKI 

JAKINARAZITAKOAREKIN BAT ETORRIZ, 

ERREFORTZUA HIDROLINPIADOREAREN GIDARI 

BATEKIN ZABALTZEA ERABAKITZEA 

 PROPUESTA 2: DE CONFORMIDAD CON LO 

INFORMADO TÉCNICAMENTE, ACORDAR LA 

AMPLIACIÓN DEL REFUERZO CON UN 

CONDUCTOR DE LA HIDROLIMPIADORA 

3.2. UREZTATZEKO ZERBITZUARI BURUZ: URTEAN 

SEI HILABETEZ UREZTATZEKO ZERBITZUAREN 

PROPOSAMENA ONARTZEA 

 3.2. SOBRE EL SERVICIO DE RIEGO: 

APROBACIÓN DE LA PROPUESTA DE 

SERVICIO DE RIEGO DURANTE SEIS MESES 

AL AÑO 

   

Presidenteak honako erabaki proposamen hau aurkezten 

dio Batzarrari: 

 El Presidente presenta la siguiente propuesta de 

acuerdo a la Junta: 

   

Batzar Orokorraren 2022ko martxoaren 30eko bilkuran, 

kale-garbiketa zerbitzua hobetzeko proposamenak 

onartzea proposatu zen; horien bidez, udalerri bakoitzeko 

kale-garbiketa zerbitzuan aldaketa puntualak egin nahi 

ziren. 

 En la sesión de la Junta General de fecha 30 de marzo 

de 2022, se propuso la aprobación de las propuestas de 

mejora en el servicio de Limpieza Viaria, que pretendía 

introducir modificaciones puntuales en el servicio de 

limpieza viaria de cada municipio. 

   

Aipatu erabakia mahai gainean geratu zen, bozkatu gabe; 

izan ere, aztertu egingo zela eta, hala badagokio, egingo 

zen hurrengo bilkuran bozkatuko zela erabaki zen. 

 Dicho acuerdo quedó sobre la mesa, sin someterse a 

aprobación, quedando para su análisis y, en su caso, 

aprobación en la siguiente sesión que fuera a 

celebrarse. 

   

Mankomunitateko/BADESA SAUko Zerbitzu Sailak 

txostenak egin eta gero (I. eranskina), gaia aztertu da, eta, 

zerbitzuaren egoera ikusita eta beharrak aztertuta, 

gomendatu da makina hidrogarbitzailearen zerbitzua 

emateko proposamena berrikustea eta, horren ordez, 

eginkizun hori beteko duen gidari bat kontratatzea. 

 Se ha procedido a dicho análisis para lo cual, han sido 

emitidos informes, por el Departamento de Servicios de 

la Mancomunidad/BADESA, SAU, (Anexo I), que, a la 

vista de la situación del servicio y analizando sus 

necesidades, aconsejan revisar la propuesta de 

prestación del servicio de Hidrolimpiadora formulada y 

proponen, en su lugar, la contratación de un conductor 

al que se le asigne esta función. 

   

Era berean, ureztatzeko zerbitzurako gidari bat 

kontratatzea gomendatu da, urtean sei hilabetez gutxienez, 

zerbitzurako beharrezkoa dela ulertzen delako, eta udalek 

askotan eskatzen dutelako. 

 Asimismo aconsejan la contratación de un conductor 

para el servicio de riego durante al menos seis meses al 

año, por entender que es una prestación necesaria para 

el servicio, muy demandada por los Ayuntamientos. 

   

Baliabide horiek eskuratzeko, ekitaldi honetako 

Diruzaintzako gerakina erabili beharko litzateke, sortuko 

den langileen gastu handiagoari aurre egin ahal izateko (II. 

eranskina, kostuen banakapenari buruzkoa). 

 Para contar con dichos efectivos, se requeriría disponer 

de remanente de tesorería en este ejercicio para 

atender el mayor gasto de personal que se generaría, 

(Anexo II, sobre desglose de costes). 

   

Azaldutakoa ikusita, Batzar Orokorraren irizpean jartzen 

dira kale-garbiketako zerbitzua antolatzeko bi 

proposamenak, hau da: 

 A la vista de lo expuesto, se someten a la consideración 

de la Junta General las dos propuestas de organización 

de servicios de limpieza viaria formuladas, esto es: 



 

 Makina hidrogarbitzailea eskuratzeko diru-baliabideak 

berriz esleitzea, Batzarraren aurreko bilkuran egindako 

proposamenarekin bat, udalerriko zerbitzuan jarduten 

duten langileak, ahal denean, edo, bestela, beste langile 

batzuk erabiliz. (III. eranskina). 

  Reasignación de efectivos a adscribir a la 

Hidrolimpiadora conforme a la propuesta formulada 

en la anterior sesión de la Junta, con personal 

propio del servicio del municipio, en los casos en los 

que resulta posible, o con refuerzos, si no lo es. 

(Anexo III). 

 Txosten teknikoen arabera, langileak aldi baterako 

hartzea, zerbitzu horretarako, eta, era berean, ureztatze 

zerbitzurako, erantsitako txosten teknikoetan agertzen 

diren baldintzetan (I. eranskina); horren kostuaren 

banakapena aurrekontua kreditu gehigarrien bidez 

aldatzeko espedientean dago; kreditu horiek 

Diruzaintzako gerakinarekin finantzatuko dira, baldin eta 

onartzen bada, bigarren proposamen hori onartuz gero. 

  Según resulta informado técnicamente, 

incorporación, con carácter temporal, de personal 

para dicho servicio y, asimismo, para el de riego, en 

las condiciones que figuran en los informes técnicos 

aportados, (Anexo I) cuyo coste se desglosa en el 

expediente de modificación presupuestaria 

mediante créditos adicionales que se financian con 

remanente de tesorería, cuya aprobación se 

pretende, para el caso de que esta segunda 

propuesta, resultase aprobada. 

   

Azkenik, proposatutako erabakiek ez dute baldintzatzen 

udalerri bakoitzeko kale-garbiketa zerbitzuaren egoera 

sakonki aztertzea helburu duten beste proposamen batzuk 

onartzea. 

 Por último, los acuerdos que se proponen, no 

condicionan la posible aprobación de otras propuestas 

encaminadas a un análisis en profundidad del estado 

del servicio de Limpieza Viaria en cada municipio. 

   

Azaldu du aurreko saioan proposatu zela hidrolinpiadorearen 

zerbitzua udalerri bakoitzari atxikitako baliabide propioekin 

ematea; hala ere, Mankomunitateko teknikarien irizpideari 

jarraituz – BADESA, SAU –, bidezkoa dela batzordeari 

honako hau aurkeztea: 2. proposamena, aurrekoa aldatzen 

duena eta makina hidrolinpiatzailerako gidari bat 

kontratatzean datzana, urte honetan zehar, eta zerbitzurik 

onena ematea. 

 Explica que en la sesión anterior se propuso prestar el 

servicio de la hidrolimpiadora con los medios propios 

adscritos a cada municipio; sin embargo, siguiendo el 

criterio de los/as Técnicos de la Mancomunidad – 

BADESA, SAU, considera la procedencia de someter a 

la Junta, la denominada “Propuesta 2”, que modifica la 

anterior y que consiste en la contratación de un 

Conductor para la máquina hidrolimpiadora, durante 

este año, y analizar la mejor forma de prestar este 

servicio. 

   

Proposatzen da hidrolinpiadore-eroalearen kostua 

finantzatzea 2022an, diruzaintzako gerakinaren kontura, eta 

irailean aztertzea ea aurrera begira zerbitzua emateko modu 

hori finkatzearen alde egiten den, lanpostua LPZn eta 

aurrekontu arruntean integratuz, edo, bestela, aurreko 

proposamenaren alde egiten den, hau da, langileak 

berresleitzea 

 Se propone la financiación del coste del conductor de 

hidrolimpiadora, en 2022, con cargo a Remanente de 

Tesorería, y en septiembre, analizar si se opta por 

consolidar esta forma de prestar el servicio, cara a 

futuro, integrando el puesto en la RPT y en el 

Presupuesto Ordinario, o bien, se opta por la anterior 

propuesta consistente en la reasignación de efectivos. 

   

Era berean, proposatu da diruzaintzako diruzainarekin 

finantzatzea ureztatze-zerbitzuaren anplikazioa, urtean sei 

hilabetez eman ahal izateko; kasu horretan, maiatzetik 

irailera bitartean, biak barne, eta abenduan. Kontua izango 

litzateke, halaber, irailean aztertzea handitze edo indartze 

hori hurrengo ekitaldietan ere horrela ematen jarraitu behar 

den. 

 Se propone, asimismo, financiar con Remantente de 

Tesorería, la amplicación del servicio de riego, para que 

se pueda prestar durante seis meses al año; en este 

caso, desde mayo a septiembre, ambos incluidos, y 

durante el mes de diciembre. Se trataría también, de 

analizar en septiembre, si esta ampliación o refuerzo, se 

debe seguir prestando de esta forma en los siguientes 



 

ejercicios. 

   

Bere ustez, proposamen horrek udal guztiei egiten die 

mesede, eta, gainera, sortutako diruzaintzako gerakinaren 

zati bat aplikatzeko aukera ematen du, udalerri guztietan 

ematen den zerbitzuaren mesedetan. 

 Considera que esta propuesta beneficia a todos los 

ayuntamientos y además, permite aplicar parte del 

Remanente de Tesorería generado, en beneficio del 

servicio que se presta en todos los municipios. 

   

Aurrekoa ez bezalako proposamena da, mahai gainean 

jartzen dena, eta, onartuz gero, aurrekontua aldatzeko 

proposamenean (gai-zerrendaren hurrengo puntuan 

landuko da) jasoko da. 

 Es una propuesta distinta a la anterior, que se pone 

sobre la mesa y si se acordase, se incluirá en la 

propuesta de modificación presupuestaria que se 

tratará en el siguiente punto del orden del día. 

   

Era berean, proposamena onartuz gero, makina 

hidrogarbitzailea pasatzeko egutegia –udalerri 

bakoitzarena– egokitu beharko da. 

 Asimismo, si esta propuesta se aprobase, se deberá 

adaptar el calendario de la hidrolimpiadora de cada 

municipio. 

   

Presidenteak eztabaidarako aurkeztu du gai hau, eta ez da 

inolako esku-hartzerik izan; horregatik, hasiera eman dio 

hidrolinpiadore-zerbitzua eta ureztatze-zerbitzua zabaltzeko 

erabaki-proposamena onartzeko bozketa-izapideari. 

 El Presidente somete a debate este asunto, no 

produciéndose intervención alguna; por ello, procede a 

dar inicio al trámite de votación de la aprobación de la 

propuesta de acuerdo de ampliación del servicio de 

hidrolimpiadora y del  servicio de riego. 

   

Ermuko Udalaren ordezkaria den Cid Seara andreak hartu 

du hitza, makina hidrogarbitzailearen zerbitzua indartzeko 

proposamena bozkatzean abstenitu egingo dela esateko; 

bere iritziz, hainbat bilkuratan adierazi zuen bezala, zerbitzu 

osagarriak udalerri bakoitzak zerbitzuetara atxikita dituen 

baliabide propioekin eman behar dira. Ermuak egin du 

dagokion lana eta atxikitako baliabideak berrantolatu ditu, 

beste modu batean banatzeko eta makina 

hidrogarbitzailearen zerbitzua emateko. Alabaina, 

Mankomunitatearen proposamen berria ikusita, ez du 

kontra egin nahi; baina, lehenago defendatzen zuena 

kontuan hartuta, koherentzia printzipioa dela eta, abstenitu 

behar dutela uste du. Aurrekontuen aldaketa onartuko dute, 

baina hidrolinpiadore zerbitzua indartzeko proposamen 

berriari dagokionez, abstenitu egingo dira. 

 En turno de justificación del voto a emitir, interviene la 

Sra. Cid Seara, representante del ayuntamiento de 

Ermua, quien informa que se va a abstener en la 

propuesta de ampliación del servicio de hidrolimpiadora, 

toda vez que ella viene defendiendo, en diferentes 

sesiones, que los servicios adicionales se deben prestar 

con los medios propios adscritos al servicio de cada 

municipio. En Ermua han hecho los deberes y habían 

reorganizado los medios adscritos para redistribuirlos y 

prestar el servicio de hidrolimpiadora. Pero vista la 

nueva propuesta que efectúa la Mancomunidad, no 

quiere oponerse, pero por un principio de coherencia 

con lo que han venido defendiendo, entiende que deben 

abstenerse. Aprobarán la modificación presupuestaria, 

pero respecto a la nueva propuesta de refuerzo del 

servicio de hidrolimpiadora, se van a abstener. 

   

Ondoren, bozkatu egiten da Presidentearen proposamena 

–makina hidrogarbitzailearen zerbitzua 2022an gidari bat 

kontratatuz areagotzea onartzeko–, honako emaitza 

hauekin: 

 Tras lo cual, se efectúa la votación de la propuesta del 

Presidente, de aprobación de la ampliación del servicio 

de hidrolimpiadora, mediante la contratación de un 

Conductor en 2022, con el siguiente resultado: 

 Aldeko botoak: 11 (Presidentea, Escribano Ruiz de la 

Torre, Albistegui Zamacola, Mendicute Rodríguez, 

Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, Arizmendi 

Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi eta Arregi 

Uria jaun-andreak). 

  Votos a favor: 11, emitidos por los/as Sres./as: 

Presidente, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Gisasola Garai, 

Loyola Garate, Elorza Altuna, Airzmendi Urkiza, 

Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi y Arregi Uria. 



 

 Abstentzioak: 2 (Cid Seara eta Gámiz Mata andreak).   Abstenciones: 2, Sras. Cid Seara y Gámiz Mata. 

 Kontrako botorik ez da egon.   No se producen votos en contra. 

   

Azaldutakoagatik, ONCEk aldeko botoak, BI abstentzio eta 

kontrako botorik ez lortu duenez, bilerara bertaratu diren 

Batzordeko kide guztietatik, HAMAZAZPI eskubidedunen 

TRECE, lehendakariak proposamena onartutzat jo du, eta 

honako ERABAKI hau hartu du: 

 Por lo expuesto, habiendose obtenido un total de ONCE 

votos a favor, DOS abstenciones y ningún voto en 

contra, del total de miembros de la Junta asistentes a la 

sesión, TRECE de los/as DIECISIETE miembros de 

derecho, el Presidente declara aprobada la propuesta, 

adoptándose el siguiente ACUERDO: 

   

Lehenengoa.- Onartu egiten da 2. proposamena –ekitaldi 

honetan, kale-garbiketan erabiltzen den makina 

hidrogarbitzailearen zerbitzua areagotzeko, horretarako 

gidari bat aldi baterako kontratu bidez kontratatuta, 

egindako txosten teknikoan azaldutako moduan eta 

baldintzetan–. 

 Primero.- Aprobar la propuesta 2. de ampliación del 

servicio de hidrolimpiadora en la limpieza viaria en el 

ejercicio presente, mediante la contratación de un 

Conductor, con un contrato temporal, en los términos y 

condiciones que figuran en el informe técnico emitido. 

   

Bigarrena.- Ondoko ekitaldietako kale-garbiketako 

zerbitzuko plantillan efektibo hori sartzeko aukera 

aztertzea, zerbitzuaren beharra eta horrek ekarriko dituen 

abantailak egiaztatu ondoren, bai eta gastu horri aurre 

egiteko nahikoa aurrekontu dagoen ere. 

 Segundo.- Proceder al análisis de la posible 

incorporación de este efectivo en la plantilla del servicio 

de limpieza viaria de los siguientes ejercicios, una vez 

acreditada su necesidad y ventajas que reporte al 

servicio, así como la disponibilidad presupuestaria que 

sea suficiente para hacer frente a este gasto. 

   

Hirugarrena.- Errefortzu horri dagokion gastu zenbatetsia 

27.022,33 eurokoa da, eta diruzaintzako gerakinarekin 

finantzatuko da. 

 Tercero.- El gasto estimado que se corresponde con 

este refuerzo es de 27.022,33 euros, que se financiará 

con Remanente de Tesorería. 

   

Ondoren, bozkatu egiten da Presidentearen proposamena 

–ureztatze zerbitzua areagotzea onartzeko–, honako 

emaitza hauek lortuta: 

 A continuación, se efectúa la votación de la aprobación 

de la propuesta del Presidente, de ampliación del 

servicio de riego, con el siguiente resultado: 

 Aldeko botoak: 13 (Presidentea, Escribano Ruiz de la 

Torre, Albistegui Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid 

Seara, Gámiz Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, 

Elorza Altuna, Arizmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, 

Olaizola Alberdi eta Arregi Uria jaun-andreak). 

  Votos a favor: 13, emitidos por los/as Sres./as: 

Presidente, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz 

Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, 

Airzmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola 

Alberdi y Arregi Uria. 

 Abstentziorik eta kontrako botorik ez da egon.   No se emiten abstenciones ni votos en contra. 

   

Azaldutakoa dela eta, zuzenbideko HAMAZAZPI kideetatik 

bilkuran parte hartu duten HAMAHIRU batzarkidek aldeko 

botoa emanda, Presidenteak onartutzat jo du 

proposamena, honako ERABAKI hau hartuta: 

 Por lo expuesto, habiendo obtenido el voto favorable de 

la unanimidad de miembros de la Junta asistentes a la 

sesión, TRECE de los DIECISIETE miembros de 

derecho, el Presidente declara aprobada la propuesta, 

adoptándose el siguiente ACUERDO: 

   

Lehenengoa.- Onartu egiten da ureztatze zerbitzua 2022an 

areagotzea; horretarako, maiatzaren 1etik irailaren 30era 

bitartean eta abenduaren 1etik 31ea bitartean gidari bat 

 Primero.- Aprobar ampliar el servicio de riego en 2022, 

incorporando un Conductor de refuerzo del servicio, de 

1 de mayo a 30 de septiembre y de 1 a 31 de 



 

kontratatuko da, zerbitzua indartzeko. diciembre. 

   

Bigarrena.- Ondoko ekitaldietako kale-garbiketako zerbitzuko 

plantillan efektibo hori sartzeko aukera aztertzea, 

zerbitzuaren beharra eta horrek ekarriko dituen abantailak 

eta gastu horri aurre egiteko behar besteko aurrekontu-

eskuragarritasuna egiaztatu ondoren. 

 Segundo.- Proceder al análisis de la posible 

incorporación de este efectivo en la plantilla del servicio 

de limpieza viaria de los siguientes ejercicios, una vez 

acreditada su necesidad y ventajas que reporte al 

servicio y la disponibilidad presupuestaria que sea 

suficiente para hacer frente a este gasto. 

   

Hirugarrena.- Errefortzu horri dagokion gastu zenbatetsia 

8.913,89 eurokoa da, eta diruzaintzako gerakinarekin 

finantzatuko da. 

 Tercero.- El gasto estimado que se corresponde con 

este refuerzo es de 8.913,89 euros, que se financiará 

con Remanente de Tesorería. 

   

   

LAUGARREN GAIA. HALA BADAGOKIO, LANGILEEN 

GASTU HANDIAGOEI AURRE EGITEKO AURREKONTU-

ALDAKETA ONARTZEA, KREDITU GEHIGARRIEN 

BIDEZ, HONAKO HAUEN ONDORIOZ: 

 PUNTO CUARTO. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE 

LA MODIFICACIÓN PRESUPUESTARIA, MEDIANTE 

CRÉDITOS ADICIONALES, PARA ATENDER 

MAYORES GASTOS DE PERSONAL, DERIVADOS 

DE: 

 HIDROLINPIADORE-GIDARIA (AURREKO PUNTUAN 

ADIERAZITAKOAREN ARABERA) 

  UN CONDUCTOR DE HIDROLIMPIADORA (SI SE 

ACORDASE. SEGÚN FIGURA EN EL PUNTO 

ANTERIOR 

 UREZTATZEKO GIDARI BAT, SEI HILABETE 

(AURREKO PUNTUAN ADIERAZITAKOAREN 

ARABERA ADOSTUZ GERO) 

  UN CONDUCTOR DE RIEGO, SEIS MESES (SI SE 

ACORDASE, SEGÚN FIGURA EN EL PUNTO 

ANTERIOR). 

 LANALDI PARTZIALEKO ZAINDARIA, GARBIGUNE   VIGILANTE A TIEMPO PARCIAL GARBIGUNE 

 ORDEZKAPENETAKO LANGILEEN GASTUA 

HANDITZEA 

  AMPLIACIÓN DEL GASTO DE PERSONAL DE 

SUSTITUCIONES 

 BESTE GASTU BATZUK: OBRA-HONDAKINAK 

KUDEATZEKO KONTRATUA ALDATZEA 

  OTROS GASTOS: MODIFICACIÓN DEL 

CONTRATO DE GESTIÓN DE ESCOMBROS 

   

Aurrekontua aldatzeko proposamenaren eta kreditu 

gehigarrien berri eman da, ondoren zerrendatzen diren 

gastuak egin behar direlako, Batzordeak errefortzu-

zerbitzuak emateagatik onartu duelako, eta horiek 

finantzatzeko behar den kreditua nahikoa ez delako, zeina 

aho batez onartu baitute ekitaldira bertaratu diren 

batzarkideek, HAMAZAZPI kideetatik bilkuran parte hartu 

duten HAMAHIRU batzarkidek: Presidenteak, Escribano 

Ruiz de la Torre, Albistegui Zamacola, Mendicute Rodríguez, 

Cid Seara, Gámiz Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, 

Elorza Altuna, Arizmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, 

Olaizola Alberdi eta Arregi Uria jaun-andreek. 

 Se da cuenta de la propuesta de modificación 

presupuestaria, de créditos adicionales, ante la 

necesidad de llevar a cabo los gastos que se relacionan 

a continuación, por la prestación de servicios de 

refuerzo que ha sido aprobada por la Junta, y ante la 

insuficiencia del crédito necesario para su financiación, 

que resulta aprobada por unanimidad de los/as 

miembros de la Junta asistentes al acto, TRECE de los 

DIECISIETE miembros de derecho, Sres./as.: 

Presidente, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz 

Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, 

Airzmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi 

y Arregi Uria. 

   

Gastu horiek honako langile-gastu hauei dagozkie:  Dichos gastos se corresponden con los gastos de 

personal siguientes: 



 

 Makina hidrogarbitzailearen gidari laguntzailea (3. 

puntuan onartu da). 

  Refuerzo de Conductor de hidrolimpiadora 

(aprobado en el punto 3ero). 

 Ureztatze zerbitzua indartzea (3. puntuan onartu da).   Refuerzo del servicio de riego (aprobado en el punto 

3ero). 

 Garbiguneko zaintzaile laguntzailea.   Refuerzo Vigilante de garbigune. 

 Aldi baterako ezintasuna, ATP, oporrak eta baimenak 

direla eta, ordaindu beharreko ordezkarien gastuak. 

  Gastos de personal para cobertura de sustituciones 

por I.T., ATP, vacaciones y licencias. 

 Obra hondakinak jaso eta kudeatzeko zerbitzua.   Servicio de recogida y gestión de escombro. 

   

Azaldutakoa dela eta, eta aurrekontua kreditu gehigarrien 

bidez aldatzeko proposamenaren berri emanda, 

proposamena aho batez onartu dute bileran parte hartu 

duten Batzar Orokorreko kideek, HAMAZAZPI kideetatik 

bilkuran parte hartu duten HAMAHIRU batzarkidek: 

Presidenteak, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz Mata, 

Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, Arizmendi 

Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi eta Arregi Uria 

jaun-andreek. 

 Por lo expuesto y dada cuenta de la propuesta de 

modificación presupuestaria mediante créditos 

adicionales y sometida a votación de la Junta, resulta 

aprobada por unanimidad de los/as miembros de la 

Junta General participantes en la sesión, TRECE de 

los DIECISIETE miembros de derecho, Sres./as.: 

Presidente, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz 

Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, 

Airzmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi 

y Arregi Uria, adoptándose el siguiente ACUERDO: 

   

Lehena.- Mankomunitateko aurrekontuan egin behar den 

aldaketa (kreditu gehigarrien modalitatean, Diruzaintzako 

gerakinarekin finantzatuta) izapidetzen hastea, eta gero, 

organo eskudunari aurkeztea, hark onar dezan. 

 Primero.- Proceder a la tramitación de una modificación 

presupuestaria en la Mancomunidad, bajo la modalidad 

de Créditos Adicionales, financiado con Remanente de 

Tesorería y someter posteriormente a la aprobación del 

órgano competente. 

   

Abenduaren 19ko 21/2003 Foru Arauaren 34. artikuluan 

aurreikusitakoaren babespean, honako proposamen hau 

aurkeztu da, indarrean dagoen aurrekontu egituraren 

araberakoa: 

 Al amparo de lo previsto en el Art. 34 de la Norma Foral 

21/2003, de 19 de diciembre, se formula la siguiente 

propuesta ajustada a la estructura presupuestaria 

vigente: 

 

HANDITZEN DIREN KREDITUEI LOTURIKO GASTUEN PARTIDAK 

PARTIDAS DE GASTOS CUYOS CRÉDITOS SE INCREMENTAN 

Aurrekontuko partida 

Partida presupuestaria 

Deskribapena 

Descripción 

Kredituak 

Créditos 

Hasierako 

aurrekontua 

Presupuesto 

inicial 

Aldaketak 

Modificaciones 

Behin betiko 

aurrekontua 

Presupuesto 

definitivo 

1.1000.131.01.162.10.2022 Hiri hondakinen zerbitzuko behin-

behineko langileak  

Personal eventual. R.U. 667.737,07 41.294,20 709.031,27 

1.1000.160.01.162.10.2022 Hiri hondakinen zerbitzuko Gizarte 

Segurantza  

Seguridad Social. R.U. 306.104,12 13.833,56 319.937,68 

1.2000.131.01.163.00.2022 Aldi baterako langileen ordainsariak. 

Kale-garbiketa. 

Retribución personal temporal. L.V. 243.879,41 23.012,67 266.892,08 

1.2000.160.01.163.00.2022 Gizarte Segurantza. Kale-garbiketa. 132.614,99 7.709,25 140.324,24 



 

 

Kod. 

Cód. 
Partida 

Deskribapena 

Descripción 

Zenbatekoa 

Importe 

a)* 2 0000.870.01.000.00 2022 ALTXORTEGIKO SOBERAKINEI APLIKATUTAKO KREDITU 

GEHIGARRIEN FINAN. 

R.T. APLIC. FINAN. CREDITOS ADICIONALES 211.360,64 

FINANTZIAZIOA GUZTIRA / TOTAL FINANCIACIÓN 211.360,64 

 

* Altxortegiko soberakina gastu orokorretarako.  * Remanente de Tesorería para gastos generales. 

   

Bigarrena.- Erabaki hau jendaurrean jartzea, aplikatu 

beharreko araudian ezarritako moduan. 

 Segundo.- Someter el presente acuerdo a información 

pública en la forma establecida en la normativa de 

aplicación. 

   

BOSGARREN GAIA. DOKUMENTAZIOA GORDETZEKO 

BETEBEHARREI BURUZKO ERABAKI-

PROPOSAMENA. ONARTZEA, HALA BADAGOKIO 

 PUNTO QUINTO. PROPUESTA DE ACUERDO EN 

RELACIÓN CON LAS OBLIGACIONES DE GUARDA 

DE DOCUMENTACIÓN. APROBACIÓN, SI 

PROCEDE 

   

Erantsitako erabaki proposamenaren berri emanda 

(Mankomunitateko artxiboan dagoen dokumentazioaren 

zati bat kentzeko proposamena, COVASEDen baimenean 

jasotako moduan), honako ERABAKI HAU aho batez hartu 

dute bilkurara etorritako batzarkideek, hau da, zuzenbideko 

HAMAZAZPI kideetatik HAMAHIRU kidek: Presidenteak eta 

Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui Zamacola, 

Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz Mata, Gisasola 

Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, Arizmendi Urkiza, 

Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi eta Arregi Uria jaun-

andreek. 

 Dada cuenta de la propuesta de acuerdo adjunta, de 

eliminación de parte de la documentación del archivo de 

la Mancomunidad, en los términos de la autorización de 

COVASED, se adopta el siguiente ACUERDO, por 

unanimidad de miembros de la Junta, asistentes al acto, 

TRECE de los DIECISIETE miembros de derecho, 

Sres./as.: Presidente, Escribano Ruiz de la Torre, 

Albistegui Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, 

Gámiz Mata, Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza 

Altuna, Airzmendi Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola 

Alberdi y Arregi Uria. 

Seguridad Social. L.V. 

1.5000.131.01.163.00.2022 Aldi baterako langileak. LANTEGIA  

Personal temporal. TALLER 34.404,83 6.312,78 40.717,61 

1.5000.160.01.163.00.2022 Gizarte Segurantza. LANTEGIA  

Seguridad Social. TALLER 11.826,06 2.114,78 13.940,84 

1.9000.131.01.162.30.2022 Aldi baterako langileak. GARBIGUNE  

Personal temporal. GARBIGUNE 127.189,40 2.575,62 129.765,05 

1.9000.160.01.162.30.2022 Gizarte Segurantza. GARBIGUNE  

Seguridad Social. GARBIGUNE 45.243,05 862,82 46.105,87 

1.1070.227.99.162.10.2022 BADESA SAU. HIRI HONDAKINAK  

BADESA, SAU. R.U. 1.184.331,00 12.046,89 1.196.377,89 

1.2010.227.99.163.00.2022 BADESA SAU. KALE-GARBIKETA  

BADESA, SAU. L.V. 2.613.883,00 91.084,81 2.704.967,81 

1.5100.227.99.162.20.2022 BADESA SAU. LANTEGIA  

BADESA, SAU. TALLER 102.176,00 3.342,27 105.518,27 

1.8000.227.99.160.00.2022 BADESA SAU. ESTOLDERIA  

BADESA, SAU. ALCANTARILLADO 95.935,00 2.470,99 98.405,99 

1.1000.227.08.162.20.2022 GARRAIO KONTRATUAK  

CONTRATOS DE TRANSPORTE 56.000,00 4.700,00 60.700,00 

GUZTIRA – TOTAL 5.621.323,93 211.360,64 5.832.684,57 2.992.633,01 



 

   

Lehena.- Onartu egiten da COVASEDek baimendutako 

dokumentu segidak kentzeko proposamena, erantsitako 

proposamenean xehetasunez azaldutakoa, dagokion 

txostenean aipatutako epeen mugan. 

 Primero.- Aprobar la propuesta de eliminación de las 

series documentales autorizadas por COVASED, que 

figura detalla en la propuesta adjunta, limitada a los 

período señalados en su informe. 

   

Bigarrena.- Dokumentu guztien kopia elektronikoak egiteari 

ekitea, euskarri ez-elektronikoan dagoen dokumentazioa 

suntsitzeko, Sektore Publikoaren bitarteko elektronikoen 

bidezko funtzionamenduaren Erregelamendua onartzen 

duen martxoaren 30eko 203/2021 Errege Dekretua 

indarrean jartzen denetik bi urteko epea igarota. 

 Segundo.- Proceder a realizar copias electrónicas de 

todos los documentos, lo que permitirá destruir la 

documentación en soporte no electrónico, una vez 

transcurrido el plazo de dos años desde la entrada en 

vigor del RD 203/2021, de 30 de marzo, por el que se 

aprueba el Reglamento de Funcionamiento del Sector 

Público con medios electrónicos. 

   

Hirugarrena.- Digitalizazio zerbitzua ematen duen 

kontratista baimentzea, aipatu dokumentazioa era 

kontrolatuan eta seguruan suntsi dezan, eta informatikoa ez 

den euskarrian dagoen dokumentazioa –erabiltzeko 

utzitakoa eta proposamenean adierazitakoa– itzul dezan. 

 Tercero.- Autorizar al contratista del servicio de 

digitalización, a destruir de forma controlada y segura la 

documentación señalada y a devolver la documentación 

en soporte no informático, de la que disponen en 

depósito que figura indicada en la propuesta. 

   

Laugarrena.- Aurreko apartatuan adierazitako jarduketak 

eginda, digitalizazio zerbitzua ematen duen kontratistarekin 

(SEVERIANO SERVICIO MÓVIL, S.A.) sinatutako 

kontratua likidatzeari ekitea. 

 Cuarto.- Una vez realizas las actuaciones señaladas en 

el dispositivo anterior, proceder a liquidar el contrato 

con el contratista del servicio de digitalización, 

SEVERIANO SERVICIO MÓVIL, S.A. 

   

Bosgarrena.- Dokumentazioa garbitzearen akta COVASEDi 

bidaliko zaio. 

 Quinto.- El acta del expurgo de documentación será 

remitida a COVASED. 

   

   

SEIGARREN GAIA. LURPEKO EDUKIONTZIAK 

HORNITZEKO ETA INSTALATZEKO KONTRATUAREN 

EPEA LUZATZEARI BURUZKO LEHENDAKARITZAREN 

EBAZPENAREN BERRI EMATEA 

 PUNTO SEXTO. DACIÓN DE CUENTA DE LA 

RESOLUCIÓN DE PRESIDENCIA, DE AMPLIACIÓN 

DEL PLAZO DEL CONTRATO DE SUMINISTRO E 

INSTALACIÓN DE CONTENEDORES 

SOTERRADOS 

   

Presidenteak apirilaren 4an eman zuen 66-BIS 

Ebazpenaren berri ematen da; horren bidez, luzatu da 

lurpeko edukiontziak hornitu eta instalatzeko kontratuaren 

epea. Aipatu kontratua Presidentearen Ebazpenaren bidez 

onartu zen, urgentzia arrazoiak zirela medio. Batzarrak 

honako Ebazpen hau baliozkotu eta berresten du: 

 Se procede a dar cuenta de la Resolución de 

Presidencia, núm. 66-BIS, de 4 de abril, de ampliación 

del plazo del contrato de suministro e instalación de 

contenedores soterrados que, por razones de urgencia, 

ha sido aprobado por Resolución del Presidente. La 

Junta convalida y ratifica la siguiente Resolución:  

   

2021eko ekainaren 16an, Debabarrena Eskualdeko 

Mankomunitateak HIRI HONDAKINAK BILTZEKO 

LURPEKO EDUKIONTZIEN 65 MULTZO HORNITU, 

INSTALATU ETA MANTENTZEKO ZERBITZUA 

formalizatu zuen “CONTENUR, S.L.” enpresarekin (Esp. 

zk.: 11/20-D). 

 El 16 de junio de 2021 la Mancomunidad Comarcal de 

Debabarrena formalizó con la mercantil “CONTENUR, 

S.L.” el SUMINISTRO, INSTALACIÓN Y 

MANTENIMIENTO DE 65 EQUIPOS DE 

CONTENEDORES SOTERRADOS DESTINADOS A 

LA RECOGIDA DE RESIDUOS URBANOS (Exp. núm. 



 

11/20-D). 

   

Kontratuan, edukiontzi multzoak hornitu eta instalatzeko 

epea gehienez ere 6,6 hilabetekoa izatea ezarri da, 

kontratua formalki egiten den egunetik lurpeko edukiontzien 

multzoak entregatu, instalatu eta martxan jarri arte. Hau da, 

aipatu epea 2022ko urtarrilaren 5ean amaitzen zen. 

 En el contrato se establece un plazo para la ejecución 

del suministro, instalación y puesta en marcha de 6,6 

meses a partir de la fecha de formalización del contrato 

hasta la entrega, instalación y puesta en marcha de los 

equipos de contenedores soterrados. De manera que 

dicho plazo finaliza el 5 de enero de 2022. 

   

2021eko abenduaren 27an, “CONTENUR S.L.” enpresak 

epea 3 hilabetez luzatzeko eskatu zuen. 2022ko urtarrilaren 

5ean, hiru hilabeteko luzapena onartu zen eta epemuga 

berria –2022ko apirilaren 4a– ezarri zen, lurpeko 

edukiontzien multzoak hornitu, instalatu eta martxan 

jartzeko. 

 Con fecha 27 de diciembre de 2021 “CONTENUR S.L.” 

solicita prórroga de 3 meses. El 5 de enero de 2022 se 

aprueba la ampliación de plazo de tres meses, fijando 

como nuevo plazo para concluir el suministro, 

instalación y puesta en marcha de los equipos de 

contenedores soterrados para el 4 de abril de 2022. 

   

Atzerapenaren arrazoiei dagokienez, kontratuaren 

zuzendariak jakinarazi zuen, modu arrazoituan, bere iritziz, 

ez zirela kontratistari egozteko modukoak, honako kausa 

hauengatik: 

 En relación con las causas del retraso alegadas, el 

Director del Contrato informó, de forma motivada, que, 

a su juicio, no le eran imputables al contratista la 

demora por las siguientes causas: 

 Hornidura arazoak: 84 egun.   Problemas de suministro: 84 días. 

 Garraiolarien greba: 7 egun.   Huelga de transportes: 7 días. 

   

Hala ere, justifikatu gabe geratu zen klima arazoei lotutako 

atzerapenaren arrazoia; halaber, onartezina da esatea 

lehenengo guneetan hondakin gehiegi egoteak eragindako 

arazoen ondoriozko atzerapena ez dela kontratistari 

egozteko moduko arrazoia. 

 Sin embargo, no quedaba justificada la causa del 

retraso por problemas climatológicos, ni podría 

admitirse como no imputable al contratista, la demora 

por los problemas del exceso de residuos en las 

primeras islas. 

   

2022ko apirilaren 4an, “CONTENUR S.L.” enpresak 

bigarren luzapena eskatu zuen: 3,5 hilabete, honako 

arrazoi hauek zirela medio: 

 Con fecha 4 de abril de 2022 “CONTENUR S.L.” solicita 

segunda prórroga de 3,5 meses justificada en los 

siguientes motivos: 

Lehena.- Instalatu ziren lehenengo guneetan egindako 

probetan, prototipoetan egiteko moduko aldaketak 

detektatu ziren, guneen funtzionaltasuna hobetzeko: 

 Primero.- Durante los ensayos realizados en las 

primeras islas instaladas, se detectaron posibles 

cambios en los prototipos que mejorarían la 

funcionalidad de estos en cuanto al: 

 Funtzionamendua.   Funcionamiento. 

 Mantentze lanak.   Mantenimiento. 

 Hondakinak biltzeko lanak.   Operación en la recogida de los residuos. 

Azpimarratu behar da instalatu behar diren multzoak 

lehiaketaren xedeko kokapenetan dauden zuloetarako 

diseinatu direla, eta, lehenengo prototipoak instalatuta, 

egokitzapenak egiteko aukera dagoela, ahalik eta 

funtzionamendu onena lortzeko. 

 Hay que destacar que los equipos a instalar han sido 

desarrollados en exclusiva para los fosos existentes en 

las ubicaciones objeto del concurso y una vez 

instalados los primeros prototipos, cabe la posibilidad 

de hacer ajustes para conseguir el mejor 

funcionamiento posible. 

Adostutako hobekuntza nagusia tapa irekitzen duten 

bultzatzaileak beste toki batean jartzea izan da. Hori egin 

da, bilketarako kamioien ekipamenduei jarduteko espazio 

 La principal mejora acordada ha sido la recolocación de 

los empujadores que actúan para la apertura de la tapa. 

Esto se ha realizado para conseguir un mayor espacio 



 

handiagoa emateko. para la actuación de los equipos de los camiones de 

recogida. 

Mankomunitatearekin batera erabakitako aldaketa horrek 2 

hilabeteko atzerapena ekarri zuen aurreikusitako planean, 

bigarren luzapenaren ostean. Atzerapena adostu diren 

honako urrats hauetan bana daiteke: 

 Esta modificación, acordada mutuamente con la 

Mancomunidad, ha supuesto un retraso de 2 meses en 

el planing previsto tras la segunda prórroga. Este 

retraso se divide en los siguientes pasos acordados: 

 Hobekuntza diseinatzea.   Diseño de la mejora. 

 Beharrezko piezak egitea.   Fabricación de las piezas necesarias. 

 Hobekuntza instalatutako multzoetan aplikatzea.   Instalación de esta mejora en los equipos 

instalados. 

 Aldatutako piezen funtzionamendu ona probatzeko 

saiakuntzak. 

  Ensayos para comprobar el buen funcionamiento de 

estos cambios. 

 Etorkizuneko multzoak egokitzea.   Acondicionamiento de los equipos futuros. 

Bigarrena.- Instalatu diren gune guztietan hondakin gehiegi 

egoteak gune bakoitzeko gutxienez 2 eguneko atzerapena 

da guretzat. Guztira 14 lanegun, egin gabe dauden 

guneetan. Eskaintza aurkeztu aurreko ikuskapena egin 

zenean, ezin zen begiratu zuloguneen egoera, bertan 

zegoen zikintasunari dagokionez. Horrela zen, ikuskatzeko 

tranpola erabiltzeko zailtasunak zirela eta, tranpola barruan 

zeuden edukiontzien azpian zegoelako. 

 Segundo.- Exceso de residuos en todas las islas 

realizadas que nos supone un retraso mínimo del orden 

de 2 días por isla. Un total de 14 días laborables en las 

islas pendientes de realizar. Cuando se hizo la 

inspección previa a la presentación de la oferta, fue 

imposible comprobar el estado de los fosos en cuanto a 

la suciedad existente. Esto fue debido a la dificultad de 

acceso a la trampilla de registro ubicada bajo los 

contenedores interiores. 

Hirugarrena.- Gune desberdinetako lanak segidan egiteko 

zailtasunak, Eibar bezalako udalerrietan trafikoa blokeatu 

beharra dela eta. Egoera horren ondorioz, gune bakoitzeko 

beste 2 egun izango ditugu, instalazio lanak amaitu arte. 

Guztira 14 lanegun, egin gabe dauden guneetan. 

 Tercero.- Dificultades para solapar los trabajos de 

distintas islas por la posibilidad de bloquear el tráfico en 

municipios como Eibar. Debido a esta circunstancia 

tendremos 2 días más por isla de aquí al final de la 

instalación. Total 14 días laborables en las islas 

pendientes de realizar. 

Laugarrena.- Eibarko "Urkizu 7" gunean behin-behineko 

edukiontziak kokatzeko zailtasunak direla eta, jarduketa 2 

fasetan banatu eta gero, aurreikusitako 9 lanegun izan 

beharrean 15 lanegun beharko dira kokapen horretan lanak 

amaitzeko. Guztira, 6 lanegun. 

 Cuarto.- Debido a la dificultad de colocación de 

contenedores provisionales en la isla de Urkizu, 7 en 

Eibar, y dividida la actuación en 2 fases, pasaremos de 

una previsión de 9 a 15 días laborables para la 

finalización de los trabajos de esta ubicación. Total 6 

días laborables. 

Bosgarrena.- Daukagun garraiolarien greba dela eta, 

zailtasunak dauzkagu hornigaiak, instalazio lanetarako 

beharrezkoak diren ibilgailuak (hala nola deskargatzeko 

garabiak), hormigoia eta abarrak aurkitzeko, baita multzoak 

behin betiko kokapenera eramateko ere. Egoera horrek 5 

eguneko atzerapena eragin du Mutrikuko gunean. 

 Quinto.- Debido a la huelga de transportes que estamos 

sufriendo, estamos teniendo dificultades para la 

localización de suministros, vehículos necesarios para 

la instalación como grúas para la descarga, suministro 

de hormigón…, además de los transportes de los 

equipos a la ubicación final. Esta circunstancia nos ha 

supuesto un retraso de 5 días en la isla de Mutriku. 

   

Adjudikaziodunaren eskaeran, halaber, honako hau 

aipatzen da: […] ez alde honi, ez Administrazioari egozteko 

modukoak ez diren arrazoi hauek […]. Eta hau ere: […] 

Alegatutako arrazoiak direla medio, kontratua betetzeko, 

3,5 hilabetez luzatu behar da; alde honek kontratuaren 

bidez hartutako konpromiso guztiak epe horretan beteko 

 En la solicitud realizada el adjudicatario también se 

indica que […] los siguientes motivos, no imputables a 

esta parte ni a la Administración […]. Así como: […] 

Que para el cumplimiento del contrato es necesaria, 

como consecuencia de los motivos alegados, una 

prórroga de 3,5 meses, plazo en el que esta parte se 



 

dituela hitzematen du (Esp. zk.: 11/20-D). compromete a cumplir plenamente los compromisos 

adquiridos en virtud del contrato (Exp. núm. 11/20-D). 

   

Kontratistak epea luzatzeko egin duen eskaeraren 

balorazioa eskatu da, eta, horri dagokionez, 

Mankomunitateko Batzar Orokorrak izendatutako 

kontratuaren zuzendariak jakinarazten duenez, luzapena 

hamabost eguneko gehieneko epean eskatu da, 

atzerapena eragin zuen kausa sortu zenetik, atzerapena 

kontratistari egozteko modukoa ez izateko arrazoiak 

azalduta eta luzapenaren iraupena adierazita. Halaber, 

adierazi da kontratistak konpromisoa hartzen duela 

kontratuan hartutako konpromisoak betetzeko, baldin eta 

hasierako egikaritze epea 3,5 hilabetez luzatzen bada. 

 Ha sido solicitada valoración de la solicitud de 

ampliación de plazo formulada por el contratista y a este 

respecto, según informa el Director del Contrato, 

nombrado por la Junta General de la Mancomunidad, la 

petición de prórroga se ha realizado en un plazo 

máximo de quince días desde aquél en que se ha 

producido la causa originaria del retraso, ha alegando 

las razones por las que estima no le es imputable y 

señalando el tiempo de su duración. Se indica también 

que el contratista se compromete a cumplir los 

compromisos del contrato si se le amplía el plazo inicial 

de ejecución con una prorroga de 3,5 meses. 

   

Atzerapenaren arrazoiei dagokienez, zuzendariak jakinarazi 

du, modu arrazoituan, bere iritziz, ez direla kontratistari 

egozteko modukoak, honako kausa hauengatik: 

 En relación con las causas del retraso alegadas, 

informa el Director, de forma motivada, que, a su juicio, 

no son imputables al contratista la demora por las 

siguientes causas: 

 Hondakin gehiegi gune guztietan: 14 lanegun.   Exceso de residuos en todas las islas: 14 días 

laborales. 

 Lanak segidan egiteko zailtasuna: 14 lanegun.   Dificultad para solapar los trabajos: 14 días 

laborales. 

 Urkizuko gunearen baldintzak: 6 lanegun.   Condiciones de la Isla de Urkizu: 6 días laborales. 

 Garraiolarien greba: 5 lanegun.   Huelga de transportes: 5 días laborales. 

Guztira, 39 laneguneko atzerapena, kontratistari egozteko 

modukoa ez dena. 

 Sumando un total de 39 días laborales de retraso no 

imputables al contratista. 

   

Hala ere, zuzendariaren arabera, ez da justifikatu 

funtzionamendua hobetzeko prototipoetan egin beharreko 

aldaketei lotutako atzerapena; ezin da esan arrazoi hori 

kontratistari egozteko modukoa ez denik, izan ere, 

aurreikuspenik eza izango litzateke, kontratistari egozteko 

modukoa. 

 Sin embargo, entiende que no queda justificada la 

causa del retraso por la necesidad de cambios en los 

prototipos para mejorar la funcionalidad, ni podría 

admitirse como no imputable al contratista, en su caso, 

tendría la consideración de falta de previsión a él 

imputable. 

   

Azkenik, edonola ere, kontratua gauzatzean gertatutako 

atzerapenak eta obra egikaritzeko eta edukiontziak 

instalatzeko epea ez betetzeak ez dute zerikusirik 

Debabarrena Eskualdeko Mankomunitatearekin. 

 Informa por último que, en todo caso, la demora en la 

ejecución del contrato y el previsible incumplimiento del 

plazo de ejecución de la obra e instalación de 

contenedores, son ajenos a la Mancomunidad 

Comarcal de Debabarrena. 

   

Epea luzatzeko eskaerari buruzko txosten juridikoa eman 

da, honako hauek betez: Sektore Publikoko Kontratuen 

Legearen 29.3, 193. eta 195.2 artikuluak, kontratua 

arautzen duen Administrazio Klausula Berezien Agiriaren 

36.2 apartatua eta 36.3 apartatua; azken horrek ezartzen 

duenez, epeak betetzean kontratistari egotzi ezin zaizkion 

 Ha sido informado jurídicamente la solicitud de 

ampliación de plazo conforme a lo siguiente: los 

artículos 29.3, 193 y 195.2 de la Ley Contratos del 

Sector Público, el apartado 36.2 y el apartado 36.3 del 

Pliego de Cláusulas Administrativas Particulares que 

rige el contrato y que establece, que si se produjera 



 

arrazoiengatik atzerapena gertatuz gero, eta kontratistak 

esaten badu beren konpromisoak beteko duela baldin eta 

hasierako egikaritze epea luzatzen bada, Administrazioak, 

kontratistak hala eskatuta, luzapena eman beharko dio, 

galdutakoa bezalako denbora batez (gutxienez), 

kontratistak denbora laburrago bat eskatzen ez badu 

behintzat, 1098/2001 Errege Dekretuan jasotako arauketari 

jarraikiz. 

retraso en el cumplimiento de los plazos por causas no 

imputables al contratista, y este ofrezca cumplir sus 

compromisos si se le amplía el plazo inicial de 

ejecución, la Administración, a petición del contratista, 

deberá conceder la prórroga por un tiempo por lo 

menos igual al tiempo perdido, salvo que el contratista 

solicite otro menor, siguiendo la regulación contenida en 

el RD 1098/2001. 

   

Kontratazio organoa da erabakia hartzeko eskuduna; kasu 

honetan, Mankomunitateko Batzar Orokorra. Aurrekoa 

gorabehera, Batzarra kontratuaren epea amaitu baino 

lehenago bilduko ez dela eta erabaki hau aipatutako epea 

amaitu aurretik hartu behar dela kontuan hartuta, interes 

publikoko arrazoiak direla medio eta beste batzuen interes 

legitimoei kalterik eragin gabe, Presidenteak bere gain 

hartzen du eskumena, burututako jarduketaren berri 

Batzarrari emanez, organoak egingo duen hurrengo bileran. 

 Resulta competente, para adoptar este acuerdo, el 

órgano de Contratación, en este caso, la Junta General 

de la Mancomunidad. No obstante lo anterior, dado que 

la Junta no celebra sesión de forma previa a la 

finalización del plazo del contrato y que resulta 

necesaria la adopción de este acuerdo de forma previa 

al vencimiento de dicho plazo, por razones de interés 

público y sin que resulte perjuicio alguno para intereses 

legítimos de terceros, se asume la competencia por el 

Presidente, dando cuenta de lo actuado a la Junta en la 

siguiente sesión que este órgano celebre. 

   

Proposatutako luzapena onartzeko beharrezko baldintzak 

betetzen direnez, eta premiazkoa dela kontuan hartuta, 

Debabarrena Eskualdeko Mankomunitateko Presidentea 

naizenez, hau EBATZI DUT: 

 Cumpliéndose los requisitos necesarios para la 

aprobación de la ampliación propuesta, y dada la 

urgencia de la misma, como presidente de la 

Mancomunidad Comarcal de Debabarrena, HE 

RESUELTO: 

   

LEHENENGOA.- Onartu egiten da 39 laneguneko epearen 

luzapena, HIRI HONDAKINAK BILTZEKO LURPEKO 

EDUKIONTZIEN 65 MULTZO HORNITU, INSTALATU ETA 

MANTENTZEKO KONTRATUKO lurpeko edukiontzien 

multzoak hornitu, instalatu eta martxan jartzeko (Esp. zk.: 

11/20-D); kontratuan aipatutako lanak (lurpeko edukiontzien 

multzoak hornitu, instalatu eta martxan jartzea) burutzeko 

epemuga 2022ko ekainaren 1a da. 

 PRIMERO.- Aprobar la ampliación de plazo de 39 días 

laborales, para la ejecución del suministro, instalación y 

puesta en marcha de los equipos de contenedores 

soterrados del contrato de la SUMINISTRO, 

INSTALACIÓN Y MANTENMIENTO DE 65 EQUIPOS 

DE CONTENEDORES SOTERRADOS DESTINADOS 

A LA RECOGIDA DE RESIDUOS URBANOS. (Exp. 

núm. 11/20-D), debiendo concluirse el suministro, 

instalación y puesta en marcha de los equipos de 

contenedores soterrados para el 1 de junio de 2022. 

   

BIGARRENA.- Ebazpen hau “CONTENUR, S.L.” enpresari 

helaraziko zaio eta ebazpenarekin ados dagoela 

adierazteko eskatuko zaio. 

 SEGUNDO.- Dar traslado de la presente resolución a 

“CONTENUR, S.L.”, requiriéndose su conformidad con 

la presente Resolución. 

   

HIRUGARRENA.- Ebazpen honen berri Debabarrena 

Eskualdeko Mankomunitatearen Batzar Orokorrari emango 

zaio, jakinaren gainean egon dadin eta ebazpenak behar 

diren ondorioak izan ditzan. 

 TERCERO.- Dar cuenta a la Junta General de la 

Mancomunidad Comarcal de Debabarrena para su 

conocimiento y efectos. 

   

LAUGARRENA.- Erabaki hau Kontratazio Plataforman eta  CUARTO.- Publicar el presente acuerdo en la 



 

Kontratatzailearen Profilean argitaratuko da, edozein 

interesdunek, bidezkotzat jotzen baditu, jar ditzakeen 

errekurtsoak aipatuta. 

Plataforma de Contratación y Perfil de Contratista, con 

indicación de los recursos que, en su caso, procediera 

interponer por cualquier interesado si así lo tuvieran por 

procedente. 

   

   

ZAZPIGARREN GAIA. ZERBITZU-KONTRATUA ETA 

GEOSINTETIKOEN KONTROLA ALDATZEKO 

PROPOSAMENA. TXOSTEN TEKNIKOA. ONARTZEA, 

HALA BADAGOKIO. INTERESDUNARI ENTZUTEA 3 

EGUN BALIODUNEKO EPEAN, EBAZPENA EMAN 

AURRETIK 

 PUNTO SÉPTIMO. PROPUESTA DE MODIFICADO 

EL CONTRATO DE SERVICIOS Y CONTROL DE 

GEOSINTÉTICOS. INFORME TÉCNICO. 

APROBACIÓN, SI PROCEDE. AUDIENCIA AL 

INTERESADO POR PLAZO DE 3 DÍAS HÁBILES, 

PREVIA A LA RESOLUCIÓN 

   

Gerentearen txosten teknikoaren arabera, gomendagarria da 

Urruzunoko zabortegia zigilatzeko obrako geosintetikoak 

kontrolatzeko zerbitzuaren kontratistari konpentsazio 

posiblea aitortzea, bidegabeko aberastearen doktrinaren 

babesean, kontratista pobretu eta, hori justifikatzen duen 

arrazoirik gabe, aberastu dezakeelako Administrazioak. 

Ondorio horietarako, bidezkoa izango litzateke kontratistak 

frogatzea kasu honetan kontratatuak baino zerbitzu 

handiagoa eman dela, betiere arriskuaren eta menturaren 

printzipioa salbuesteko adinako garrantzia badu. 

Azaldutakoagatik, eta ekitaldira bertaratu diren batzarkideek 

proposamena bozkatu ondoren, HAMAZAZPI zuzenbideko 

kideena aho batez onartu da; honako hauek, hain zuzen ere: 

Presidentea, Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui 

Zamacola, Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz Mata, 

Gisasola Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, Airzmendi 

Urkiza, Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi eta Arregi Uria. 

 Dada cuenta del informe técnico del Gerente que 

aconseja reconocer una posible compensación al 

contratista del servicio de control de geosintéticos de la 

obra de sellado del vertedero de Urruzuno, al amparo 

de la doctrina del enriquecimiento injusto por considerar 

que se ha podido producir un posible empobrecimiento 

del contratista y el correlativo enriquecimiento sin causa 

que lo justifique, por la Administración. A estos efectos 

procedería que el contratista probara que en este 

supuesto se ha producido una mayor prestación del 

servicio que la contratada siempre que tuviera entidad 

suficiente para excepcionar el principio de riesgo y 

ventura. Por lo expuesto, y sometida la propuesta a 

votación de los/as miembros de la Junta asistentes al 

acto, TRECE de los DIECISIETE miembros de derecho, 

resulta aprobada por unanimidad; Sres./as.: Presidente, 

Escribano Ruiz de la Torre, Albistegui Zamacola, 

Mendicute Rodríguez, Cid Seara, Gámiz Mata, Gisasola 

Garai, Loyola Garate, Elorza Altuna, Airzmendi Urkiza, 

Andonegi Belaustegi, Olaizola Alberdi y Arregi Uria. 

   

Azaldutakoa dela eta, presidenteak honako ERABAKI hau 

onartu dela adierazi du: 

 Por lo expuesto, el Presidente declara aprobado el 

siguiente ACUERDO: 

   

Lehena.- Kontratistak gastu handiagoak konpentsatzeko 

duen eskubidea aintzat hartzea, baldin eta gastu horiek 

kausarik gabe egin izan balitu, eta Urruzunoko zabortegia 

zigilatzeko obrako geosintetikoak kontrolatzeko 

zerbitzuaren prestazio handiagoarekin lotutako 

direktanamnete pobretu bat eragin izan balio, zabortegiko 

obrako akatsak konpontzeko aldian. 

 Primero.- Considerar el posible derecho del contratista 

de compensación por mayores gastos en los que 

pudiera haber incurrido sin causa, y que le hubiera 

producido un empobrecimineto directamnete 

relacionado con la mayor prestación del servico de 

control de geosintéticos de la obra de sellado del 

vertedero de Urruzuno, durante el período de 

subsanación de defectos de la obra del vertedero. 

   

Bigarrena.- Aurrekoa frogatu ahal izateko prozedura 

izapidetzea, eta Gerenteari ahalmena ematea hura 

 Segundo.- Tramitar el procedimiento que permita probar 

lo antedicho facultando al Gerente para su tramitación y 



 

izapidetzeko eta dagokion txostena egiteko. emisión del correspondiente informe. 

   

   

ZORTZIGARREN GAIA. PRESIDENTEAREN 

ERABAKIAK. ERABAKI HORIEK LABURTZEN DITUEN 

ZERRENDAREN BERRI EMATEA 

 PUNTO OCTAVO. RESOLUCIONES DE 

PRESIDENCIA. DACIÓN DE CUENTA DEL LISTADO 

RESUMEN DE LAS MISMAS 

   

Lehendakariaren ebazpenak laburbiltzen dituen 

zerrendaren berri ematen da; horiek guztiak Batzar 

Orokorreko kideen eskura daude Debabarrena Eskualdeko 

Mankomunitateko bulegoetan. 

 Se da cuenta del listado resumen de las Resoluciones 

de Presidencia, que están a disposición de los/as 

miembros de la Junta General en las oficinas de la 

Mancomunidad Comarcal de Debabarrena. 

 

RESOLUCIONES DE PRESIDENCIA 

Número Fecha Proveedor Procedimiento Importe 

57/2022 24/03/2022 Transferencia bancaria Orden de traspaso de saldos entre cuentas bancarias de la Mancomunidad. 
1.000.000,00 

58/2022 24/03/2022 Eibarko Udala 
Devolución de ingreso indebido por pago duplicado servicio limpieza de 
fachadas y retirada carteles. 3.593,05 

59/2022 24/03/2022 Facturas Relación de facturas núm. 15. 
268.923,34 

60/2022 25/03/2022 Kiñu Cerradura para la puerta de la oficina del taller. 
49,72 

61/2022 29/03/2022 Lorea Otamendi Kms y tikets autopista (Curso IVAP Seminario Vasco). 
47,15 

62/2022 30/03/2022 Facturas Relación de facturas núm. 16. 
3.394,77 

63/2022 30/03/2022 Facturas Relación de facturas núm. 17. 
2.879,72 

64/2022 01/04/2022 Personal 
Autorización, disposición y aprobación nómina paga de marzo 2022 del 
personal.  

65/2022 01/04/2022 Facturas  Facturas de ingreso del 1º trimestre 2022. 
2.594.317,18 

66/2022 01/04/2022 Via T Via T abril. 
 

67/2022 06/04/2022 Facturas Relación de facturas núm. 18. 
13.512,06 

68/2022 06/04/2022 Facturas Relación de facturas núm. 19. 
212,96 

69/2022 07/04/2022 Facturas Relación de facturas núm. 20. 
543.840,95 

70/2022 07/04/2022 kIÑU Incremento del decreto num. 60. 
3,12 

71/2022 12/04/2022 Facturas Relación de facturas núm. 21. 
28.535,58 

72/2022 12/04/2022 ELKOR Revisión del C.D.T de la ET de Eibar. 354,32 

73/2022 12/04/2022 
ELECTRICIDAD 

EGONDO 
Instalación eléctrica para bomba de agua. 

1.049,18 

 

   

   

Jarraian, deialdiko gaiak izapidetzea amaituta, 

Presidenteak Eibarko Udalaren ordezkaria den Albistegui 

Zamacola jaunari eman dio hitza, bilkuraren hasieran 

eskatu duen moduan, aurkeztu nahi duen gaia aurkez 

dezan. 

 A continuación, una vez finaliza la tramitación de los 

asuntos de la convocatoria, el Presidente cede el uso 

de la palabra al Sr. Albistegui Zamacola, representante 

del ayuntamiento de Eibar, en orden a que realice la 

intervención solicitada al inicio de la sesión. 

   

Albistegui Zamacola jaunak hitza hartuta, Batzar 

Orokorraren hurrengo bilkuran gai-zerrendan gai bat 

gehitzeko eskatu dio Presidenteari: hain zuzen, 

Mankomunitateko hiri hondakinak biltzeko eta kaleak 

 El Sr. Albistegui Zamacola, en uso de la palabra, solicita 

al Presidente que, en la siguiente sesión de la Junta 

General, introduzca un punto en el orden del día, 

relativo a la necesidad de realizar un Plan Estratégico 



 

garbitzeko zerbitzuen Plan Estrategiko bat egiteko 

beharraren gaia. Hondakinak biltzeko zerbitzuari 

dagokionez, Gipuzkoako emaitza txarrenak ditu 

Debabarreneko Mankomunitateak. Hondakinen gaikako 

bilketari dagokionez, geldituta gaude, 2020an onartutako 

helburutik urrun: 2030ean hondakinen % 70 birziklatzea. 

Hori dela eta, beharrezkotzat jotzen du hiri hondakinak 

biltzeko zerbitzuaren Plan Estrategiko bat sortzea; eta 

gauza bera, kale-garbiketa zerbitzuari dagokionez. 

Aipatutako zerbitzuaren kasuan, Batzarrak orain arte onartu 

dituen konponbide guztiak arazoak errotik konpontzen ez 

dituzten adabakiak baino ez dira. Herritarrei, langileen 

ordezkariei, udalerriei, gizarte eragileei eta abarrei galdetu 

behar zaie zeintzuk diren beren interesak, asmoak eta 

beharrak, zerbitzu biei dagokienez; gero, Mankomunitateko 

zerbitzuak ematearekin lotutako gai guztiak jasoko dituen 

dokumentu estrategiko bat osatuko da, honako hauek 

jasotzen dituena: jarraitu beharreko jarduera ildoak, 

zerbitzuen kalitate estandarrak, kostuak, finantzabideak, 

planaren jarraipena, gardentasuna, herritarren parte 

hartzea eta abar. 

de los servicios de recogida de residuos urbanos y de 

limpieza viaria de la Mancomunidad. En el servicio de 

recogida de residuos, la Mancomunidad de 

Debabarrena tiene los peores datos de Gipuzkoa. Nos 

hemos estancado en la recogida selectiva de residuos y 

estamos lejos de alcanzar el objetivo, aprobado en 

2020, de alcanzar el 70 % de reciclaje en 2030. Por 

eso, considera necesario que se elabore un Plan 

Estratégico del servicio de recogida de R.U., pero 

también del servicio de limpieza viaria. En este servicio, 

lo que se viene aprobando hasta ahora, por la Junta, 

son parches que no solucionan los problemas de fondo. 

Es necesario preguntar a la ciudadanía, a los/as 

representantes de los/as trabajadores/as, a los 

municipios, a los/as agentes sociales, etc., cuáles son 

sus intereses, pretensiones y necesidades, en relación 

con ambos servicios, para elaborar un documento 

estratégico que aborde todas las cuestiones 

relacionadas con la prestación de los servicios de la 

Mancomunidad, líneas de actuación a seguir, 

estándares de calidad de los servicios, costes, 

financiación, seguimiento del plan, transparencia, 

acceso de la ciudadanía, etc. 

   

Bere iritziz, beharrezkoa da, kaleak inoiz baino zikinago 

daudelako. Atzerako urratsak ematen ari dira kale 

garbiketan eta hondakinen bilketan. Udalerri bakoitza bere 

neurri propioak hartzera behartuta dago 

Mankomunitatearen gabeziak betetzeko. Azaldutakoa dela 

eta, Plan Estrategiko bat egiteko eskatzen du, gutxienez, 

Mankomunitateak Eibarko udalerrian ematen duen 

zerbitzuari dagokionez. 

 Considera necesario hacerlo porque la calle está sucia, 

más que nunca. Se están dando pasos atrás en la 

limpieza viaria y en la recogida de residuos. Cada 

municipio se está viendo obligado a adoptar sus propias 

medidas para suplementar las carencias de la 

Mancomunidad. Por lo expuesto, solicita que se elabore 

un Plan Estratégico, al menos, en lo que respecta al 

servicio de la Mancomunidad en el municipio de Eibar. 

   

Presidentea ados dago Albistegui Zamacola jaunarekin: 

komeni da hiri hondakinak biltzeko zerbitzuari buruz Plan 

Estrategiko bat egitea. Horri dagokionez, gogorarazi du 

Zerbitzuen Batzordea berriro biltzen hasi behar dela, eta 

edukiontziak alde batean jartzea proposatu, zerbitzuaren 

eraginkortasuna hobetzeko eta hobekuntza ekonomikoak 

lortzeko neurri bat delako. Hala ere, Presidentearen iritziz, 

kale garbiketari dagokionez, Mankomunitatea arduradunek 

udalerri bakoitzerako egokientzat jotzen duten zerbitzua 

ematen ari da; zerbitzua udal bakoitzak emandako 

gidalerroen eta baldintzen arabera antolatzen saiatzen dira. 

Ados dago ahaleginak egin behar direla, kale garbiketaren 

kasuan, egoera aztertzeko, zer zerbitzu mota behar den, 

zer baliabide ditugun, nola bana daitezkeen, nola hobetu 

daitekeen eta baliabideak antzemandako beharretara nola 

 El Presidente está de acuerdo con el Sr. Albistegui 

Zamacola, en relación a que es aconsejable un Plan 

Estratégico en el servicio de recogida de R.U. 

Recuerda, a este respecto, que hay que retomar las 

reuniones de la Comisión de Servicios y proponer 

nuevamente la lateralización de los contenedores, como 

un medio para lograr mayor eficacia y mejoras 

económicas en este servicio. Pero, a su juicio, en 

limpieza viaria, la Mancomunidad está prestando el 

servicio que los Encargados consideran más 

conveniente en cada municipio y que tratan de 

organizar siguiendo las directrices y requisitos que 

marca cada ayuntamiento. Está de acuerdo en que hay 

que hacer un esfuerzo para analizar, en la limpieza 

viaria, qué clase de servicio se quiere, qué recursos 



 

egokitu jakiteko. Halaber, aztertu behar dira horren kostuak, 

baita oraingo tasen balizko igoera ere, beharrezkoa izanez 

gero. 

disponemos, cómo se pueden redistribuir, qué mejoras 

se pueden incorporar y cómo hacer la adecuación de 

los medios a las necesidades detectadas. Y analizar, 

también los costes que esto supondría y su posible 

aplicación a las cuotas, incrementando las actuales. 

   

Albistegui Zamacola jaunaren iritziz, barne plan estrategiko 

bat beharrezkoa da, Mankomunitatean egoera gero eta 

okerragoa delako; izan ere, Gipuzkoako mankomunitate 

txarrena da, biohondakinen eta ontzien bilketari buruzko 

datuen arabera. Errefusari dagokionez, ez da hobetu. 

Horregatik guztiagatik, plan bat behar dela uste du eta gaia 

hurrengo bilkuran eztabaidatzeko eskatzen du. 

 El Sr. Albistegui Zamacola, responde que, según su 

criterio, se requeriría un plan estratégico interno, porque 

la Mancomunidad va a menos, siendo la peor 

mancomunidad de Gipuzkoa, según los datos de 

recogida de biorresiduos y de envases En fracción resto 

no se mejora. Por todo ello, considera que es necesario 

abordar un plan y solicita que se trate en la siguiente 

sesión. 

   

Presidenteak esan du eskura dituzten datuen arabera ez 

garela gaikako bilketaren adierazle txarrenak dituen 

mankomunitatea. Gainera, zerbitzuak hobetzeko beharraz 

gain, udalerriek beren kalitate estandarrak helarazi behar 

dizkiote Mankomunitateari; hau da, esan behar dute zer 

mailatako kale garbiketa nahi duten. 

 El Presidente afirma que según los datos de los que se 

dispone, no somos la Mancomunidad que presenta 

peores índices de recogida selectiva. Añade que, 

además de la necesidad de mejorar los servicios, es 

oportuno que los municipios trasladen a la 

Mancomunidad cuáles son los estándares de calidad 

del servicio que pretenden en su municipio; es decir, 

qué clase de limpieza viaria quieren tener. 

   

Albistegui Zamacola jauna ez dago Presidentearekin ados, 

Mankomunitateak partekatzen baititu zerbitzuak ematen 

dituen udalerrietan, eta badaude udalerrien artean 

partekatzen diren irizpideak, guztien artean erabaki behar 

direnak. Ez dira udalerrien banakako erabakiak, baizik eta 

amankomunean hartzen dira, guztien zerbitzuei eragiten 

dietelako. 

 El Sr. Albistegui Zamacola, manifiesta no estar de 

acuerdo con el Presidente, ya que la Mancomunidad 

comparte servicios en los municipios en los que tiene 

competencia y hay criterios compartidos entre los 

municipios que deben ser decididos por todos. No son 

decisiones individuales, sino que son mancomunados, 

porque afectan al servicios de todos. 

   

Presidenteak berriz esan du kale garbiketaren estandarra 

udalerri bakoitzak erabaki behar duela; gero, zerbitzu 

komunei eragiten dieten beste erabaki batzuk partekatzen 

dituzte. Estandar hori oinarri hartuta erabakiko da udalerri 

baten baliabideak nola antolatu, maiztasuna areagotu 

behar den, kostua igo behar diren eta abar. Baina kalitate 

estandarra udalerriak ezartzen du. 

 El Presidente insiste en que el estándar de limpieza 

viaria debe ser decidido por cada municipio y luego se 

pone en común otras decisiones que afecten a servicios 

comunes. En base a dicho estándar, se decidirá cómo 

se organizan los medios de un municipio, si se deben 

incrementar frecuencias, costes, etc. Pero el estándar 

de calidad lo marca el municipio. 

   

Albistegui Zamacola jaunak erantzun du orain arte 

adabakiak baino ez zaizkiola jarri zerbitzuari. Gehitu 

duenez, ez da beharrezkoa batzarkideei txosten luzeak 

bidaltzea, zerbitzu bakoitzaren xehetasunak azaltzeko. 

Xehetasunei buruzko erabakiak hartzea ez dagokie; 

batzarkideek erabaki estrategikoak hartu behar dituzte. Eta 

gaur egun, Mankomunitatearen lana ez da ona, behin eta 

berriz jasotzen dira herritarren kexak eta kaleak inoiz baino 

 El Sr. Albistegui Zamacola responde que, hasta la 

fecha, solo se han puesto parches al servicio. Añade 

que no es necesario que se envíe a los/as miembros de 

la Junta informes extensos con el detalle de cada 

servicio. No les corresponde a ellos decidir sobre los 

detalles, sino sobre las decisiones estratégicas. Y en la 

actualidad, el trabajo de la Mancomunidad no es bueno, 

las quejas de los/as ciudadanos/as son constantes y la 



 

okerrago daude. Berriz eskatu du Plan Estrategiko bat 

kanpoko baliabideen bidez egitea –horrek ahalbidetuko 

baitu emaitzak neurtzea– kontratatzeko beharraren gaia 

Batzarraren hurrengo bilkuran eztabaidatzeko. Eta hori, 

Mankomunitatearen lana txarra delako. 

calle está peor que nunca. Insiste en solicitar que se 

trate en la siguiente sesión de la Junta, un punto que 

aborde la necesidad de contratar la elaboración de un 

Plan Estratégico, mediante medios externos, que nos 

permitirá medir resultados. Y ello porque el trabajo de la 

Mancomunidad es malo. 

   

Bilkura honetan hartutako erabakiei dagokienez, zerbitzuan 

gehituko dira eta Diruzaintzako gerakinarekin ordainduko 

dira; hau da, Mankomunitateak ordainduko ditu zerbitzua 

emateagatik jasotzen dituen baliabideekin. Baina gastua 

areagotzea eskatzen duten beste gauza batzuetan ez da 

horrela jokatzen eta kuotak igotzeko eskatzen da. Izan ere, 

oso txarra zen 2021. urtearen ostean, 2022ko ekitaldirako 

kuotak igotzeko eskatu zen eta herritarrek ordaindu behar 

dituzten tasak igo ziren. Hori dela eta, ez du ulertzen eta ez 

daki non dagoen irizpidea batzuetan kuotak igotzea eta 

beste batzuetan Diruzaintzako gerakina erabiltzea 

erabakitzeko. 

 Respecto a los acuerdos adoptados en esta sesión, no 

son más que añadidos al servicio, que se pagarán con 

Remanente de Tesorería; es decir, su coste lo asume la 

Mancomunidad con los recursos obtenidos por el 

servicio. Pero en otras ocasiones que han implicado 

mayor gasto, no se ha actuado así sino que se ha 

solicitado incrementar las cuotas para hacer frente a 

nuevos gastos. Así por ejemplo, después de un año 

2021 muy malo, la Mancomunidad solicitó subir las 

cuotas para el ejercicio 2022 y se subieron las tasas a 

los/as ciudadanos/as. Por eso, no entiende y no sabe 

cuál es el criterio para que, en unas ocasiones se 

incrementen las cuotas, y en otras, se disponga de 

Remanente de Tesorería. 

   

Presidenteak erantzun du ahalegin handiak egin zirela 

Eibarko kuotak eta hiri hondakinen tasa ahalik eta gutxien 

igotzeko. Eta planteatutakoari erantzunez, Diruzaintzako 

gerakina egiturazkoak ez diren gastuak finantzatzeko 

erabiltzen da. Egiturazkoak zerbitzuengatiko kuotari 

aplikatzen zaizkio. 

 El Presidente responde que se hizo un esfuerzo 

importante para incrementar lo mínimo las cuotas y la 

tasa de R.U. de Eibar. Y respondiendo a lo que ha 

planteado, se utiliza Remanente de Tesorería para 

financiar gastos no estructurales. Los estructurales se 

aplican a la cuota por servicios. 

   

Albistegui Zamacola jaunak gehitu du Mankomunitatean 

inoiz ez dela eraginkortasunaz hitz egiten, eta 

eraginkortasun irizpideak ez direla zerbitzuetan aplikatzen. 

 El Sr. Albistegui Zamacola añade, que en la 

Mancomunidad nunca se habla de eficiencia, no se 

aplican criterios de eficiencia a los servicios. 

   

Presidenteak berriz esan du gurea ez dela Gipuzkoan datu 

txarrenak dituen mankomunitatea, gaikako bilketari 

dagokionez, ontzien bilketan izan ezik; horrek ez du esan 

nahi hobetu behar ez dugunik. 

 El Presidente repite que no somos la Mancomunidad 

con peores datos en recogidas selectivas de Gipuzkoa, 

excepto en la de envases, lo que no significa que no 

estemos obligados a mejorar. 

   

Albistegui Zamacolak berriz esan du informazioa Eibarko 

Hondakinen Mahaitik datorrela, Mankomunitateak berak 

egindako txostenaren arabera. 

 El Sr. Albistegui Zamacola insiste en que información 

de la que él dispone procede de la Mesa de Residuos 

de Eibar, según informe de la propia Mancomunidad. 

   

BADESA SAUko gerentea den Lekube Arbaiza jaunak 

azaldu duenez, Mankomunitatearen txosten horren 

arabera, Debabarreneko datuak, gaikako bilketari 

dagokionez, Gipuzkoako batezbestekoa baino txarragoak 

dira. 

 El Gerente de BADESA, SAU, Sr. Lekube Arbaiza, 

precisa que ese informe de la Mancomunidad se refiere 

a que los datos de Debabarrena, en recogidas 

selectivas, son peores que la media de Gipuzkoa. 

   



 

Presidentearen baimenez hitza hartuta, Gámiz Mata 

andreak baieztatu du Ermuan kale garbiketari buruzko 

pertzepzioa negatiboa dela. Izan ere, udalean ehun mila 

euro inguruko partida bat gaitu dute, udalerrian garbiketa 

orokorra egiteko. Ados dago eskualderako plan estrategiko 

bat egin behar dela. 

 En uso de la palabra, autorizada por el Presidente, la 

Sra. Gámiz Mata, afirma que en Ermua la sensación de 

la limpieza viaria es negativa. De hecho, en el 

ayuntamiento han habilitado una partida, de en torno a 

cien mil euros, para hacer una limpieza integral del 

municipio. Manifiesta su conformidad con la necesidad 

de hacer un plan estratégico para la comarca. 

   

Albistegui Zamacola jaunak gehitu duenez, Transferentzia 

Estazioaren egoera ere jaso behar da planean. 

 El Sr. Albistegui Zamacola, añade que en el plan se 

debe abordar, también, la situación de la Estación de 

Transferencia. 

   

Horri dagokionez, Presidenteak jakinarazi duenez, kokapen 

alternatiboak aztertzen ari dira eta, horretarako, lurzorua 

daukaten beste udalerri batzuetan kokatzeko aukerei edo 

garapen berriei buruzko informazioa biltzen ari da, 

instalazio osoa edo zati bat lekuz aldatzeko. 

 A este respecto, el Presidente informa que se están 

analizando ubicaciones alternativas y para ello, se está 

recabando información sobre posibles ubicaciones en 

otros municipios que dispongan de suelo o de nuevos 

desarrollos para trasladar en todo o en parte, la planta. 

   

Ermuko Udalaren ordezkaria den Gisasola Garai jaunak 

hitza hartuta, ados dago kaleak zikin daudela hautematen 

dela Ermuan. Hala ere, orokorra da herritarren pertzepzio 

negatiboa hiri altzariei, segurtasunari, argiztapenari, 

txakurren gorozkiei eta abarrei buruz. Bere iritziz, bilkura 

honetan nabarmentzen da Mankomunitatearen lan txarra 

dela eta egoera inoiz baino txarrago dagoela. Hala ere, 

mahai gainean jarri behar da COVID-19aren ostean 

herritarren exijentziak areagotu direla eta gaizki dauden 

gauzei buruzko kexak ugaritu direla; kexa horiei erantzun 

behar zaie. 

 En uso de la palabra, el Sr. Gisasola Garai, 

representante del ayuntamiento de Ermua, manifiesta 

estar de acuerdo con que la sensación en Ermua pueda 

ser que la calle está sucia. Pero también es general la 

sensación negativa de la ciudadanía sobre otras 

cuestiones como, el mobiliario urbano, la seguridad, la 

iluminación, las heces de los perros, etc. A su juicio, en 

esta sesión se están cargando mucho las tintas contra 

la Mancomunidad, insistiendo en que su trabajo es malo 

y en que se está peor que nunca. Pero también habrá 

que poner sobre la Mesa, que las exigencias de la 

ciudadanía, tras el COVID, han aumentado y abordar y 

poner, también, sobre la Mesa, que hay muchas quejas 

sobre otras muchas cosas que están mal. 

   

Ermuko Udalaren ordezkaria den Gámiz Mata andreak 

erantzun dio Gisasola Garai jaunari Mankomunitatean 

agerian jartzen direla kale garbiketa eta hiri hondakinen 

bilketa zerbitzuei buruzko kexak, ez beste gai batzuei 

buruzkoak. 

 En uso de la palabra, la Sr. Gámiz Mata, representante 

del ayuntamiento de Ermua, responde al Sr. Gisasola 

Garai que en la Mancomunidad se ponen de manifesto 

las quejas de los servicios de L.V. y de R.U., no las de 

otros temas. 

   

Olaizola Alberdi jaunak, Soraluzeko Udalaren ordezkariak, 

esan du herritarrek askotan ez dutela laguntzen, eta beren 

laguntzarik gabe ezinezkoa dela zerbitzu ona ematea, 

Mankomunitateak lan ona egiten badu ere. 

 El Sr. Olaizola Alberdi, representante del ayuntamiento 

de Soraluze, considera que los/as ciudadanos/as, en 

muchas ocasiones, no colaboran y sin su colaboración 

es imposible que el servicio sea bueno, aunque la 

Mancomunidad hiciera un buen trabajo. 

   

Albistegui Zamacola jaunak berriz esan du hiri hondakinen 

bilketari buruzko datuak txarrak direla. Atzerakada 

erakusten dute, 2020. urtearen aldean. Helburuak ez dira 

 El Sr. Albistegui Zamacola, insiste en que los datos de 

la recogida de R.U. son malos. Indican un retroceso 

respecto a 2020. No se llega a los objetivos y son datos 



 

betetzen, eta interpreta daitezkeen datuak dira, baina datu 

objektiboak diren ala ez jakin gabe. Kale garbiketaren 

kasuan, herritarrek jartzen dituzten kexak –zerbitzuari 

buruzkoak– asko dira, eta kaleak inoiz baino zikinago 

daudela salatzen dute. Hori dela eta, ganorazko neurriak 

hartu behar dira, eta Batzarra gune aproposa da bi zerbitzu 

horien arazoei buruz hitz egiteko. 

que se pueden interpretar pero sin obviar que son datos 

objetivos. En limpieza viaria las quejas sobre el servicio 

de la ciudadanía son numerosísimas y lo que se 

denuncia es que la calle está más sucia que nunca. Por 

eso, hay que tomar medidas serias y éste es el foro 

para abordar los problemas de estos dos servicios. 

   

Presidentea ados dago Mankomunitatea dela eskuduna hiri 

hondakinen eta kale garbiketaren arloan. Bere iritziz, 

udalerriek kale garbiketaren estandar zorrotzagoak 

ezartzen badituzte, lehentasunak aldatuko dira, zerbitzuak 

berrantolatuko dira eta emaitzak egiaztatuko dira. Baina 

udalerri bakoitzak bere helburuak ezartzen ditu, kale 

garbiketaren kalitateari dagokionez. Eta hiri hondakinen 

zerbitzuari dagokionez, zerbitzuari atxikita dauden eta 

erabiltzen diren baliabideak partekatu egiten dira 

eskualdeko udalerrien artean; beraz, zerbitzua hobetzeko 

erabakiak hartu beharko dira, udalerri guztien artean. 

 El Presidente está de acuerdo en que, efectivamente, la 

Mancomunidad es la competente en materia de R.U. y 

de L.V. A su criterio, si los municipios establecen 

estándares de L.V. más exigentes, se cambiarán las 

prioridades, se reorganizarán los servicios y se 

comprobarán los resultados. Pero cada municipio fija 

sus objetivos de calidad de L.V. Y respecto al servicio 

de R.U., los medios empleados adscritos al servicio son 

compartidos por los municipios de la comarca y habrá 

que tomar decisiones de mejora del servicio, 

compartidas por los municipios. 

   

Esateko gehiagorik ez dagoenez, eztabaida amaitutzat 

eman da. 

 No produciéndose más intervenciones, se da por 

finalizado el debate. 

   

   

   

Eta aztertzeko beste gairik ez egonik, presidente jaunak 

amaitutzat eman du bilera, 17:00ak direla, goiburuan 

adierazitako tokian eta datan. Eta aztertu denaren eta 

hartutako erabakien fede ematen dut nik neuk, Idazkariak, 

Presidente jaunaren oniritziaz. 

 Y no habiendo más asuntos que tratar, de orden de la 

Presidencia, se da por finalizada la sesión, siendo las 

17:00 horas, en la ciudad y fechas indicadas en el 

encabezamiento, de todo lo cual, como Secretaria, doy 

fe. 

   

   

   

PRESIDENTEA – EL PRESIDENTE  IDAZKARIA – LA SECRETARIA 

Iosu Arraiz Aramburu  Raquel Olaizola Cortina 

   

 


		2023-07-13T10:06:27+0200
	44344404J JOSU ARRAIZ (R: G20079703)


		2023-07-13T10:07:13+0200
	RAQUEL OLAIZOLA CORTINA - 30557262Z




